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Stručna služba Skupštine
Segreteria dell'Assemblea

KLASA/CLASSE: 024-01/24-01/24
URBROJ/N:PROT: 2163-01/15-24-8
Pazin, 10. prosinca 2024.

ZAPISNIK

31. SJEDNICA

održana 10. prosinca 2024. godine
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ZAPISNIK

s 31. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 10. prosinca 2024. godine (utorak), u 
Spomen domu u Pazinu. 
Sjednicu je u 10,00 sati otvorila predsjednica Skupštine Sandra Ćakić Kuhar. 

PRISUTNI – ODSUTNI:
 
Red
br.

VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE

1. Valter Drandić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
2. Sandra Ćakić Kuhar IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
3. Hani Glavinić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 
4. Marija Kadoić Balaško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
5. Marinela Bašić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 
6. Lea Štifanić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
7. Tereza Banić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
8. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
9. Ivana Špadijer IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
10. Ivan Jakovčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
11. Tamara Brussich IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
12. Zdenko Pliško IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 
13. Nino Bažon IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
14. Mr.sc.Robert Velenik IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
15. Daniele Kumar IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
16. Đina Šverko IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
17. Marianna Jelicich Buić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
18. Miloš Bajić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
19. Muhamed Muratagić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
20. Bruno Stermotić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
21. Davor Komar IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 
22. Ivica Mikulčić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 

odsutan
23. Irena Peruško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
24. Igor Belas SDP prisutan
25. Antonella Degrassi SDP prisutna
26. Vili Bassanese SDP prisutan
27. Goran Subotić SDP prisutan
28. Marko Ferenac SDP odsutan
29. Dalibor Macan SDP prisutan
30. Mauro Jurman SDP prisutan
31. Josip Perković HDZ prisutan
32. Milan Košara HDZ odsutan
33. Ivica Ćošković HDZ prisutan
34. Dr.sc. Mario Bratulić HDZ prisutan
35. Mr.sc.Tatjana Tomaić HDZ prisutna
36. Ilirjana Croata Medur HDZ prisutna
37. Koviljka Aškić Nezavisna prisutna
38. Slaven Boljun MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
39. Renato Kalac MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
40. Fedor Kompas MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL opravdano 

odsutan
41. Ivan Iskra MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
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OSTALI PRISUTNI:

BORIS MILETIĆ, župan Istarske županije
TULIO DEMETLIKA, zamjenik župana
JESSICA ACQUAVITA, zamjenica župana iz reda talijanske nacionalne manjine
IVAN GLUŠAC, pročelnik Kabineta župana
Mr.sc. BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, pročelnica Upravnog odjela za proračun i 
financije
Dr. GORDANA ANTIĆ, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb
Dr. sc. EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodno gospodarstvo
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu
IVANA MIHALIĆ FABRIS, pročelnica Upravnog odjela za prostorno uređenje i gradnju
TEA BATEL, pročelnica Upravnog odjela za talijansku nacionalnu autohtonu zajednicu, 
nacionalne manjine i mlade
NADA PRODAN-MRAKOVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za turizam 
GABRIJELA MEZULIĆ, pročelnica Upravnog odjela za opću upravu i imovinsko-pravne 
poslove
VESNA IVANČIĆ, pročelnica Stručne službe Skupštine 
PATRICIA ZAGORC LICUL, Službenica koja privremeno obavlja poslove pročelnice Službe 
za zajedničke poslove
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine
SAŠA BURUL, stručni suradnik za informatičke poslove u Odsjeku za informatizaciju i 
digitalizaciju 
LORNA ZIMOLO, voditeljica Odsjeka za odnose s javnošću 
NENA RUŽIĆ, viša savjetnica za pravne poslove u Upravnom odjelu župana

SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, pozdravlja prisutne. Otvara 31. 
sjednicu Skupštine Istarske županije. 

Prije današnje sjednice Skupštine Istarske županije, svoje sjednice održala su skupštinska 
radna tijela i to 02. prosinca 2024. godine Odbor za gospodarstvo i turizam, 05. prosinca 
Odbor za financije i proračun te Komisija za izbor i imenovanja i dana 06. prosinca Odbor za 
prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo Skupštine Istarske županije.

Pozivam pročelnicu Vesnu Ivančić da izvrši prozivku.
Konstatiram da je prisutno 33 od 41 vijećnica/ka i Skupština može zasjedati i pravovaljano 
odlučivati. 

Za sjednicu predlaže sljedeći

DNEVNI RED

1. Verifikacija zapisnika sa 30. sjednice Skupštine Istarske županije
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije
3. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2025. godinu i projekcija za 2026. i 2027. 

godinu
4. Prijedlog Odluke o izvršavanju proračuna Istarske županije za 2025. godinu
5. Prijedlog Odluke o višegodišnjem planu uravnoteženja Proračuna Istarske županije 

za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu
6. Prijedlog Odluke o uvođenju Jedinstvenog računa proračuna Istarske županije
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7. Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije – Regione Istriana za 
2025. godinu

8. Prijedlog programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2025. godinu
9. Prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2025. 

godinu
10. Prijedlog Programa javnih potreba  u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2025. 

godinu
11. Prijedlog Odluke o usvajanju Plana razvoja obrazovanja Istarske županije do 2030. 

godine
12. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana provedbe i financiranja socijalnih programa i 

projekata u Istarskoj županiji u 2025. godini
13. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana za zdravlje Istarske županije od 2025. do 2027. 

godine
14. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje 

Istarske županije za 2025. godinu
15. Prijedlog Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Financijskog plana 

ŽUC-a Istarske županije za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu
16. Prijedlog Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog  Drugih izmjena i 

dopuna Financijskog plana ŽUC-a Istarske županije za 2024. godinu
17. Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske 

županije za 2025. godinu
18. Prijedlog Zaključka o donošenju prijedloga Istarske županije za izradu Nacionalnog 

plana specijalističkog usavršavanja zdravstvenih radnika za petogodišnje razdoblje 
(2025-2029) 

19. Prijedlog Programa mjera za zadržavanje i privlačenje ljudskih resursa u javnim 
zdravstvenim ustanovama i domovima za starije osobe Istarske županije u 2025. 
godini

20. Prijedlog Odluke o kriterijima za određivanje zakupnine za poslovni prostor Istarskih 
domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za obavljanje zdravstvene 
zaštite u mreži javne zdravstvene službe uključujući ljekarničku djelatnost i dentalnu 
tehniku, za obavljanje zdravstvene zaštite izvan mreže javne zdravstvene zaštite i za 
nezdravstvene djelatnosti

21. Prijedlog Odluke o sklapanju Sporazuma o uređenju međusobnih imovinskopravnih 
odnosa sa Centrom M.A.R.E.

22. Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 
stranaka iz proračuna Istarske županije do raspuštanja aktualnog saziva Skupštine u 
2025. godini

23. Prijedlog izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 
2024. godinu

24. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 
decentraliziranih funkcija osnovnih škola za 2024. godinu

25. Prijedlog Odluke o imenovanju Povjerenstva za nadziranje rada koncesionara i 
izvršavanje obaveza iz ugovora o koncesijama na pomorskom dobru

26. Prijedlog Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg 
paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području Istarske 
županije za 2026. godinu

27. Prijedlog Odluke o trećim izmjenama i dopunama Odluke o imenovanju i razrješenju 
mrtvozornika na području Istarske županije

28. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju Statuta 
Osnovne škole Vladimira Nazora

29. Prijedlog Odluke o promjeni naziva Osnovne škole Vladimira Nazora
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30. Prijedlog Odluke o promjeni naziva Osnovne škole Fažana
31. Prijedlog Odluke o promjeni naziva Škole primijenjenih umjetnosti i dizajna Pula
32. Prijedlog Odluke o promjeni naziva Medicinske škole Pula
33. Prijedlog Odluke o promjeni naziva Tehničke škole Pula
34. Prijedlog Odluke o promjeni naziva Glazbene škole Ivana Matetića Ronjgova
35. Prijedlog Odluke o promjeni naziva Turističko-ugostiteljske škole Antona Štifanića 

Poreč
36. Prijedlog Odluke o promjeni naziva Industrijsko obrtničke škole Pula
37. Prijedlog Odluke o promjeni naziva Srednje škole Mate Balota
38. Prijedlog Odluke o promjeni naziva Ekonomske škole Pula
39. Prijedlog Odluke o promjeni naziva Učeničkog doma Pula
40. Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko 

korištenje na dijelu k.č. br. 4497 k.o. Poreč
41. Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko 

korištenje na dijelu k.č. br.2746, 2748 i 2749 sve k.o. Poreč
42. Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko 

korištenje na dijelu k.č. br.3960 k.o. Umag
43. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvještaja o radu Istarskog veleučilišta – Universita 

Istriana di scienze applicate

ORDINE DEL GIORNO

1. Verifica del verbale della 30a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni
3. Proposta di Bilancio della Regione Istriana per il 2025 e proiezioni per il 2026 e il 

2027
4. Proposta di Delibera sull'esecuzione del Bilancio della Regione Istriana per il 2025 
5. Proposta di Delibera sul piano pluriennale di pareggio del Bilancio della Regione 

Istriana per il 2025 e proiezioni per il 2026 e il 2027 
6. Proposta di Delibera sull'introduzione del Conto unico del bilancio della Regione 

Istriana
7. Proposta di Programma del fabbisogno pubblico nella cultura della Regione Istriana 

per il 2025 
8. Proposta di Programma del fabbisogno pubblico nello sport della Regione Istriana 

per il 2025 
9. Proposta di Programma del fabbisogno pubblico nello sport scolastico della Regione 

Istriana per il 2025 
10. Proposta di Programma del fabbisogno pubblico nella cultura tecnica della Regione 

Istriana per il 2025 
11. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano di sviluppo dell'istruzione della 

Regione Istriana fino al 2030 
12. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano di attuazione e finanziamento dei 

programmi e dei progetti sociali nella Regione Istriana nel 2025 
13. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano per la salute della Regione Istriana 

per 2025 -2027
14. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano operativo delle attività del Piano per 

la salute della Regione Istriana per il 2025 
15. Proposta di Conclusione sulla concessione del previo consenso alla proposta del 

Piano finanziario della Direzione regionale per le strade della Regione Istriana per il 
2025 e le proiezioni per il 2026 e il 2027 
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16. Proposta di Conclusione sulla concessione del previo consenso alla proposta delle 
Seconde modifiche e integrazioni del Piano finanziario della Direzione regionale per 
le strade della Regione Istriana per il 2024

17. Proposta di Piano d'assegnazione delle concessioni sul demanio marittimo sul 
territorio della Regione Istriana per il 2025 

18. Proposta di Conclusione sull'adozione della proposta della Regione Istriana per la 
stesura del Piano nazionale di specializzazione degli operatori sanitari per il periodo 
quinquennale (2025-2029) 

19. Proposta di Programma delle misure per mantenere e attrarre le risorse umane negli 
enti sanitari pubblici e nelle case per anziani della Regione Istriana nel 2025

20. Proposta di Delibera sui criteri per determinare l'affitto per i vano d'affari delle Case 
della salute dell'Istria e delle Farmacie istriane che viene dato in affitto per lo 
svolgimento dell'assistenza sanitaria nella rete del servizio sanitario pubblico inclusa 
l'attività farmaceutica e la tecnica dentale, per lo svolgimento dell'assistenza sanitaria 
fuori dalla rete del servizio sanitario pubblico e per le attività non sanitarie 

21. Proposta di Delibera di stipulazione dell'Accordo di regolamentazione dei rapporti 
giuridico-patrimoniali reciproci con il Centro M.A.R.E.

22. Proposta di Delibera sulla ripartizione dei mezzi per il finanziamento regolare dei 
partiti politici dal bilancio della Regione Istriana per il 2025 fino allo scioglimento 
dell'attuale composizione dell'Assemblea nel 2025 

23. Proposta di modifiche e integrazioni del Programma del fabbisogno pubblico nello 
sport della Regione Istriana per il 2024 

24. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sui criteri, le misure e le modalità di 
finanziamento delle funzioni decentrate delle scuole elementari per il 2024 

25. Proposta di Delibera sulla nomina della Commissione per la supervisione del lavoro 
dei concessionari e l'esecuzione degli obblighi provenienti dai contratti di 
concessione sul demanio marittimo 

26. Proposta di Delibera sull'ammontare dell'imposta di soggiorno a persona e per notte 
e l'ammontare dell'importo forfettario annuale dell'imposta di soggiorno per i comuni 
e le città sul territorio della Regione Istriana per 2026

27. Proposta di Delibera sulle terze modifiche e integrazioni della Delibera di nomina e 
destituzione dei medici necroscopi sul territorio della Regione Istriana 

28. Proposta di Delibera sul previo consenso alla Delibera di adozione dello Statuto della  
Osnovna škola Vladimira Nazora 

29. Proposta di Delibera sulla modifica della denominazione della Osnovna škola 
Vladimira Nazora  

30. Proposta di Delibera sul cambiamento della denominazione della Osnovna škola 
Fažana

31. Proposta di Delibera sulla modifica della denominazione della Škola primijenjenih 
umjetnosti i dizajna Pula 

32. Proposta di Delibera sulla modifica della denominazione della Medicinska škola Pula
33. Proposta di Delibera sulla modifica della denominazione della Tehnička škola Pula
34. Proposta di Delibera sulla modifica della denominazionedella Glazbena škola Ivana 

Matetića – Ronjgova
35. Proposta di Delibera sulla modifica della denominazione della Ugostiteljska škola 

Antona Štifanića Poreč
36. Proposta di Delibera sulla modifica della denominazione della Industrijsko obrtnička 

škola Pula
37. Proposta di Delibera sulla modifica della denominazione della Srednja škola Mate 

Balota
38. Proposta di Delibera sulla modifica della denominazione della Ekonomska škola Pula
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39. Proposta di Delibera sulla modifica della denominazione dell'Učenički dom Pula
40. Proposta di Delibera sull'assegnazione della concessione sul demanio marittimo ai 

fini dello sfruttamento economico della su parte della p.c. n. 4497 c.c. Poreč-Parenzo
41. Proposta di Delibera sull'assegnazione della concessione sul demanio marittimo ai 

fini dello sfruttamento economico su parte delle p.c.n. 2746, 2748 i 2749 tutte nel c.c. 
Poreč-Parenzo

42. Proposta di Delibera sull'assegnazione della concessione sul demanio marittimo ai 
fini dello sfruttamento economico della su parte della p.c.n. 3960, c.c. Umago

43. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sul lavoro svolto dall'Istarsko 
veleučilište – Universita Istriana di scienze applicate

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE konstatira da je Dnevni red jednoglasno usvojen. Prelazi na prvu 
točku dnevnog reda.

Ad-1
Verifikacija zapisnika sa 30. sjednice Skupštine Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu te kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO verificira

Zapisnik sa 30. sjednice Skupštine Istarske županije.

Ad-2.
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE konstatira da je 10 sati i 09 minuta te poziva vijećnicu Ivanu 
Špadijer, izvolite.  

IVANA ŠPADIJER, IDS-DDI pozdravlja sve prisutne te postavlja 2 pitanja. Prvo je upućeno 
pročelniku Pinzanu, u kojoj su fazi postupci zaštite istarskih autohtonih poljoprivrednih 
proizvoda? Drugo je za pročelnicu Antić, zanima me podatak koliko je kadra za sada, stiglo u 
županiju u zdravstvene i socijalne ustanove putem programa mjera za zadržavanje i 
privlačenje ljudskih resursa?  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje te poziva pročelnika Pinzana, izvolite.  

Dr.sc. EZIO PINZAN pozdravlja sve prisutne te navodi da je Istarska županija od ulaska u 
Europsku uniju započela postupke zaštite svojih najvrjednijih proizvoda. Svi znamo da imamo 
zaštićen istarski pršut, istarsko ekstra djevičansko maslinovo ulje, istarski ovčji sir, meso 
istarskog goveda boškarina, imamo zaštićen momjanski muškat te sedam istarskih medova. 
Postupci za njih su završeni i svi ti naši vrhunski proizvodi nose zaštićenu oznaku izvornosti na 
nivou Europske unije, što znači da su prepoznatljivi svojom kvalitetom i certificirani porijeklom i 
kvalitetom na nivou cijele Europske unije a oznaka je priznata u cijelom svijetu. Nastavljamo dalje 
s tom praksom, naše najvrjednije proizvode želimo dodatno zaštititi i približiti našim potrošačima. 
Sada je u postupku zaštita naše istarske kobasice, za koju se dovršava postupak na nivou 
Republike Hrvatske. Nakon toga radimo na zaštiti istarskog bijelog i crnog tartufa i putem naše 
udruge proizvođača za jaka alkoholna pića, proizvođača rakija, štitimo naših 5 rakija i teranino te 
vjerujemo da ćemo te postupke u slijedećoj godini i završiti na nivou Republike Hrvatske. Ono 
što je dalje u planu su ostali suhomesnati proizvodi, želimo potaknuti i proizvodnju svinjskog mesa 
u našoj županiji ali i prerađevina pa ćemo tako u daljnjim godinama zaštititi ostale suhomesnate 
proizvode koji se tradicionalno proizvode kod nas. 
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje, te poziva pročelnicu Antić da odgovori na drugo 
pitanje, izvolite.

GORDANA ANTIĆ pozdravlja sve prisutne te navodi da je program mjera sveobuhvatan i njime 
je analiziran cijeli sustav te smo jedini u Hrvatskoj strukturirano pristupili zadržavanju kadra 
prvenstveno a zatim i pronalasku novog. Prema mjeri financijski bonus dobrodošlice, ukupno na 
dan 6. prosinca, s time da se stanje mijenja, u fazi je prijava određenih broja radnika u Istarskim 
domovima zdravlja, imali smo 21 liječnika od kojih je jedan specijalista, 23 medicinske sestre, za 
sve naše ustanove i 2 magistra farmacije, nešto logopeda, psihologa i drugi. S time da je to 
proces koji se događa svakodnevno. Upravo sutra imamo sastanak naših pravnika ustanova a 
idući tjedan sastanak tima za ljudske resurse. Odlukom župana formiran je tim za ljudske resurse 
u kojima se nalaze predstavnici svih ustanova i nas petero iz našeg Odjela. Radili smo analizu, 
napravili smo anketu među djelatnicima koji su primili određene stimulacije i tražili prijedloge kako 
bismo osmislili što kvalitetnije buduće mjere. Možemo biti zadovoljni s brojem koji se javio, ugasili 
smo značajan broj požara. Obiteljski liječnici su nam prioritet, tu ih još trebamo. Prioritet su nam 
i sestre i njegovatelji u Domovima za starije i stacionarima te mobilni palijativni tim. Ostala mjesta 
smo manje više pogasili požar ali ih trebamo održavati.    
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje pročelnici te poziva slijedećeg vijećnika Igora Belasa, 
izvolite. 

IGOR BELAS, SDP pozdravlja sve prisutne te danas započinje svoje vijećničko pitanje s 
pohvalom. Mi volimo pohvaliti i ono što je dobro. Ovih dana ste u medijima pročitali kako su 
županijske ustanove i Županijske lučke uprave Pula, Rovinj, Umag, Novigrad, dobili ne mala 
sredstva za uređenje luka. Navelo se da je Lučkoj upravi Rovinj odobreno 7,9 milijuna eura, 
Županijskoj lučkoj upravni Pula skoro 18 milijuna eura bespovratnih sredstava za rekonstrukciju 
Pulskog lukobrana i 6,9 milijuna eura za područje Dajle i Belvedera. To je za pohvalu i to je dobro. 
Kako nije sve sjajno i bajno, rekao bi jedan poznati menadžer: „Ne cveta cveće u naše 
preduzeće“. U tim istim medijima dobili smo informaciju da su na području Pule krenuli neki radovi 
koji obuhvaćaju izgradnju val obrana i plutajućeg pontona a da nisu ishodovane sve potrebne 
dozvole od strane investitora, to jest iste te Lučke uprave. Ono što mene kao puležana, najviše 
brine, podsjećam da Odluka o proširenju rive datira još iz 2011. godine, čeka se punih 13 godina 
i još je iz vremena kad ste Vi župane bili gradonačelnik i kad je napravljen jedan pompozan 
projekt koji je ostao samo mrtvo slovo na papiru. Svjetlo na kraju tunela se pojavilo kad su u 
sporazumu u 5. mjesecu 2022. godine, grad Pula, ACI i Lučka uprava potpisale memorandum o 
razumijevanju preko kojeg su trebali zajedno krenuti u obnovu te iste Pulske rive. Na žalost, 
nakon 2 godine, nakon silnih rasprava, običnih sjednica i tematskih sjednica, medijskog cirkusa, 
desilo se da se Lučka uprava povlači iz tog projekta. Htio bih županu postaviti pitanje: Da li ste vi 
kao župan razgovarali s direktorom Lučke uprave, upravnim vijećem i njegovim predsjednikom 
o toj Odluci i koji je inače Vaš stav o svemu tome?

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje vijećniku te ga upozorava da nema više vremena, 
daje riječ županu da odgovori, izvolite. 

ŽUPAN pozdravlja sve prisutne te ističe da prije svega ulaskom Hrvatske u Europsku uniju 
omogućeno nam je korištenje sredstava Europskih fondova koji su puno toga promijenili. Svaka 
strana ima 2 medalje, s jedne strane imamo određene pogodnosti s druge strane se svi 
susrećemo s tematikom odljeva jednog dijela radne snage. Vidimo da smo samo prošle godine 
imali preko 20 tisuća izdanih dozvola za strane državljane koji su odradili određeni posao jer očito 
domicilnog stanovništva koji bi to odradio, nema. Ne znam koja županija ulaže u izgradnju 
stanova, mislim da niti jedna, upravo kako bi potaknuli dolazak i medicinskog kadra koji je 
deficitaran. Jedno je pričati danas, kad smo dio Europske unije i kad na 15 eura možemo dobiti 
85 eura bespovratnih sredstava a drugo je bilo nekad kad smo se mogli pokriti s „punjavom koliko 
je duga“, kako bi rekli u Istri, odnosno koliko imamo u proračunu. Konkretno kad govorite o 
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Bunarini, nije istina da je Lučka uprava išla raditi projekt bez dozvola. Problem je u pristupnom 
putu, koji zadire u šumsko zemljište i to je jedina tema koja se odnosi na čistu papirologiju. Ja 
vjerujem da će Odsjek za gradnju, grada Pule, taj dio riješiti jer je to u njihovoj nadležnosti, ali 
Vas molim da ne prozivate Lučku upravu Pula jer nije sigurno išla vršiti radove na pomorskom 
dobru a da nije ishodovala dozvole. Kad govorimo o Pulskoj rivi, u pravu ste, opet imamo 
mogućnosti iskoristiti nešto, što neće opteretiti u 100 postotnom iznosu proračun grada Pule. 
Držim, ukoliko se ide u rekonstrukciju rive, da bi bilo itekako poželjno da konačno Pula kao 
mediteranski grad i grad na moru, doista zaživi s time. Ići ovo pokrpati u postojećem stanju, jer 
je riva podlokana, to znamo dugi niz godina, mislim da taj financijski izdatak od malo više od 3 
milijuna eura neće toliko opteretiti gradski proračun. Kao rođeni puležan sigurno mi je drago da 
se Pulska riva produži i postane mjesto susreta i života. Onaj dio od riječkog gata prema 
Mandraču ide svojim tokom, uskoro ide natječaj za prvu zgradu. Znate da je to usvojeno temeljem 
generalnog urbanističkog plana grada Pule. Ja tako vidim grad Pulu, kao mediteranski grad, grad 
koji živi uz more. Pogledajte cijene najma nekretnina i poslovnih prostora, Pula je grad koji živi 
uz tržnicu, a to nije baš odlika mediteranskih gradova. Treba iskoristiti rivu, Pulski zaljev, konačno 
je i vojska prepustila ta područja. Vidimo da se život vraća u taj dio grada i smatram da bi trebalo 
naći mogućnosti i tu će sigurno Lučka uprava aktivno participirati kako bi konačno, kad se već 
ide nešto raditi, napravi kako treba za narednih 100, 200 ili 300 godina.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje županu i daje vijećniku riječ za dodatno pitanje kroz 1 
minutu, izvolite. 

IGOR BELAS, SDP nastavlja da je župan kao pravi puležan rekao njegove želje i željice i vijećnik 
dijeli mišljenje s županom, bez daljnjega. Svi mi želimo rivu i svi želimo uređenu rivu ali ja odgovor 
nisam dobio na svoje pitanje. Niste mi odgovorili da li Lučka uprava stoji iza tog projekta ili ne 
stoji? Nisam Vas pitao o proširenju rive do Mandrača, nego o dijelu rive koja se treba urediti u 
sklopu s ACI-em i gradom Pulom. Zašto je Lučka uprava izašla iz sporazuma? Da želimo rivu, 
želimo. Nije mi jasno zašto u ovom dijelu, kad je sporazum potpisan je Lučka uprava izašla ili 
demantirajte da nije izašla. Vaš predstavnik upravnog vijeća je rekao da je Lučka uprava izlazi iz 
tog sporazuma.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ županu, izvolite.

ŽUPAN navodi da smatra da je bio prilično jasan. Lučka uprava će aktivno participirati, tema je 
proširenje rive, najprije je trebalo očistiti fekalnu kanalizaciju jer je Pulski zaljev dugi niz godina 
bio jedna septička jama. Na Pragrandu su se prikupljale fekaljere svih okolnih općina i ukoliko 
pogledate, ja sam bio sretan kad sam konačno mogao vidjeti dno rive, delfine u Pulskom zaljevu. 
To želim, čisto more, prije je riva smrdila, nitko se nije šetao tamo, a nekad su se ljudi tamo kupali. 
To je sve trebalo odraditi, te cijevi su ispod zemlje, možda nisu vidljive, poput one famozne garaže 
tamo, ali to je odrađeno. Riva ne smrdi i ljudi se mogu komotno šetati. Županijska lučka uprava 
Pula će aktivno sudjelovati u projektu ali mislimo kad se već ide u zahvat da treba napraviti nešto 
kako treba. Vi kao aktivni dio vladajuće koalicije u Puli barem izdajte posebne uvjete za Bunarinu 
pa neka si ljudi vežu brodove na pontone a ne da čekaju godinu dana.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku Ninu Bažonu, izvolite.

NINO BAŽON, IDS-DDI pozdravlja sve prisutne i navodi da ima danas 2 pitanja. Prvo je vezano 
za projekt Dobra energija, postavljeno je nekoliko elektrana na javne zgade kao primjerice na 
Industrijsko-obrtničku školu u Puli. Zanima me planira li Županija još investicija toga tipa? 
Drugo se pitanje odnosi na kadrove. Ima li Županija poteškoća sa pronalaskom kadrova u svojim 
upravnim tijelima i u kojim najviše?     

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i daje riječ zamjeniku župana Tuliju Demetlika, 
izvolite.
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TULIO DEMETLIKA pozdravlja sve prisutne i zahvaljuje vijećniku Bažonu na postavljenom 
pitanju. Većina od Vas zna da je prošli mjesec upravo ovdje, u Istarskoj županiji, to jest u Rovinju, 
12. i 13. studenog održana završna konferencija Dobra energija po projektu Dobre energije. 
Završnu konferenciju je organiziralo Ministarstvo regionalnog razvoja. Postavljamo si pitanje 
zašto su izabrali baš Istru ili Rovinj. Zbog toga jer smo upravo u protekle 2 godine uspješno 
realizirali projekte koji se financiraju iz financijske mogućnosti koje nam je dala EU i Norveški 
investicijski fond. Istarska županija se javila na jedan natječaj i za cjelokupni projekt je nositelj 
bila Istarska županija a partneri su bili Istarska regionalna agencija i grad Pula, Poreč, Čakovec, 
Cres, Vodnjan. U tom projektu su se realizirale 22 solarne elektrane od toga 7 na području 
Istarske županije. Ukupni iznos projekta je iznosio 1,4 milijuna eura te je projekt realiziran u svim 
zacrtanim rokovima. To je sve u skladu s našim smjernicama koje smo si odredili kroz zelenu 
tranziciju i zeleni program Istarske županije. To su možda mali projekt međutim u te smo projekte 
ušli nakon što smo napravili detaljnu analizu svih naših ustanova i institucija s time da smo uzeli 
u obzir i vlasništvo zgrade jer znamo da županija nema baš puno toga, to jest njene institucije i 
ustanove. Projekti su se pripremili i prošle godine smo dalje s realizacijom projekata solarne 
energije i trenutno su 2 projekta u izvođenju, Buzet i Vodnjan. Zajedno s Upravnim odjelom za 
zdravstvo snimili su sve naše Domove zdravlja i umirovljenika, bolnice. Moram spomenut da još 
jedan projekt koji je bio na konferenciji spomenut kao jedan od uspješnih projekata je korištenje 
mora kao obnovljiv izvor energije. Nakon toliko godina u Bolnici u Rovinju Martin Horvat, isključio 
se napokon energent mazut, jedan od energenata koji najviše zagađuje okoliš i prešlo se je na 
plin i uključila se dizalica topline za potrebe grijanja i hlađenja. To je jedan pilot projekt u Hrvatskoj, 
sada se još jedan izvodi za bazen u Dubrovniku. Istarska županija nastavlja sa time, prošli mjesec 
je župan potpisao 19 projekata koji su uspješno izvršeni na obiteljskim kućama i u proračunu za 
iduću godinu smo povećali sredstva sa tih 50 tisuća eura koliko smo imali ove godine, na 150 
tisuća eura. Ono što je isto pozitivno je da za sve ove projekte Istarskih domova zdravlja od 
Umaga do Vodnjana, Buzeta, imamo nekih desetak projekata i kad realiziramo te projekte 
Istarska županija će imati instaliranih na svojim ustanovama 840 kilovata solarnih elektrana. 
Danas ih imamo u pogonu preko 240 kilovata vlastite proizvodnje.     

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ županu da odgovori na drugo pitanje, 
izvolite.

ŽUPAN se zahvaljuje na pitanju i prije svega želi jasno razdvojiti Istarsku županiju na dva dijela. 
Jednu čine proračunski korisnici a drugi dio naša upravna tijela, a proračunski korisnici 
zaokupljuju veći dio u proračunu od naših upravnih tijela. Generalno unutar upravnih tijela 
Istarske županije, rekao bih da smo poželjan poslodavac. Tome govori u prilog činjenica da je 
jedan značajniji dio djelatnika iz drugih jedinica lokalne samouprave prešlo u županijska upravna 
tijela, među kojima je samo iz grada Pule njih oko dvadeset. Kad govorimo o upravim tijelima 
određene struke poput inženjera građevine, inženjera geodezije ili elektrotehnike, nije baš lako 
naći na tržištu, ali generalno kada govorimo o upravnim tijelima mislim da u tom segmentu 
možemo biti zadovoljni. Kada govorimo o proračunskim korisnicima, a tu spadaju naše ustanove 
i naša trgovačka društva, u određenim segmentima imamo problema. Tu je prije svega zdravstvo 
i prije svega želim zahvaliti vijećnicima koji su podržali program mjera za privlačenje novog kadra 
i zadržavanja postojećeg. Potom i obrazovanje, konkretno STEM područje jer danas nije lako 
pronaći profesora matematike, kemije ili, primjerice fizike. Te neke struke su nam definitivno 
deficitarne i to nije problem samo naše Istarske županije nego bih rekao i šire ali mislim da ćemo 
i za taj problem naći rješenje. Adaptiramo bivšu zgradu Opće bolnice Pula, u 22 stana za 
deficitarni kadar unutar zdravstva ali mislim da ćemo morati sutra razmišljati i kako osigurati 
stambeno pitanje za učitelje, profesore, koji rade u našim osnovnim i srednjim školama. Istarska 
županija je definitivno dobar poslodavac jer imamo puno više priljeva kadra nego što je odljev. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku Mariu Bratuliću, izvolite.

MARIO BRATULIĆ, HDZ pozdravlja sve prisutne i danas ima 2 pitanja. Prvo se pitanje odnosi 
na Istru kao regiju sporta u 2025. godini. Kao dopredsjednik Hrvatskog atletskog saveza, prošli 
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tjedan smo imali vizitaciju atletske infrastrukture i stanja u atletici s vodstvom atletskog saveza, 
pitanje je na koji bi se način moglo dati doprinos da se atletika aktivnije uključi u promociju Istre 
kao Europske regije sporta. Atletski savez je na raspolaganju pa molim nekog da se uključi, 
župan ili njegovi suradnici. Drugo pitanje je vezano uz učestalu problematiku Kaštijuna. 
Ministarstvo zaštite okoliša i zelene tranzicije ima određene mogućnosti, programe, koji su 
dostupni u novoj godini. Moje pitanje je što se planira i kako se planira to iskoristiti?  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelniku Glušcu da odgovori na prvo 
pitanje, izvolite.

IVAN GLUŠAC pozdravlja sve prisutne te navodi da je svaki sport koji se želi uključiti 
dobrodošao. Mi smo od slijedećeg mjeseca regija sporta. Poduzeli smo već mnoge pripremne 
radnje. Završio je natječaj kojeg smo imali za sportsku infrastrukturu za jedinice lokalne 
samouprave. To je prvi put u Istarskoj županiji da se na taj način sufinancira izgradnja sportske 
infrastrukture sa 200 tisuća eura. Za slijedeću godinu smo u proračunu predvidjeli 200 tisuća eura 
isključivo za sportske saveze kako bi dodatno radili na promociji i kako bi im dodatno pomogli u 
nabavi opreme koja im nedostaje. Imati ćemo čitav niz manifestacija kojima ćemo obilježiti 
europsku godinu sporta odnosno Istru kao Europsku regiju sporta. Ono što je bitno za naglasiti 
je da su dodatno povećana sredstva za školski sportski savez tako da su ona četiri puta veća 
nego što su bila prije četiri godine te su općenito izdvajanja za sport tri puta više nego što su bila 
2021. godine. Slijedeći ponedjeljak imamo potpisivanje ugovora za potpuno financiranje naših 
trenera kroz Fond za razvoj sporta u iznosu od preko 100 tisuća eura. Naravno da ste, gospodine 
Bratulić dobrodošao i da se kao podpredsjednik atletskog saveza uključite u to. U mjesecu 
siječnju ćemo se posvetiti dodatnoj izradi programa i mogli bismo se pojačati u području atletike. 
Svi znamo da je atletika jedan od 3 temelja sporta, možete nam Vi sugerirati kako pojačati i 
financijski, medijski i privući što više djece u sport.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ zamjeniku župana da odgovori na drugo 
pitanje, izvolite.

TULIO DEMETLIKA zahvaljuje vijećniku Bratuliću na postavljenom pitanju. Kaštijun je tema koja 
sama po sebi izaziva predizborna obećanja. Prije 3 godine i pol svi su radili predizborne kampanje 
s Kaštijunom i obećavali brda i doline a imamo na kraju pustu visoravan. Nakon 3 i pol godine i 
nakon što je većinski vlasnik, grad Pula, sam od tadašnje direktorice Vesne Dukić promijenio već 
dva direktora. Nadzorni odbor je dao ostavku i tako dalje. Kaštijun je postrojenje koje zadovoljava 
potrebe zbrinjavanja komunalnog otpada za Istarsku županiju. Međutim da bi ono funkcioniralo 
kako treba onda treba prije svega biti suradnje između osnivača, Istarske županije kao jednog 
od osnivača sa 49 posto, svih gradova koji koriste Kaštijun to jest komunalnih tvrtki koje dovoze 
komunalni otpad i grada Pule kao većinskog vlasnika. Kad je bila ministrica Vučković koja je 
preuzela novo Ministarstvo zaštite okoliša i zelene tranzicije, upoznali smo ju s problemima i ona 
je ponudila otvorenu pomoć i suradnju. Jedan od problema s kojim se danas susrećemo je 
sigurno zbrinjavanje goriva iz otpada, RDF. Imamo ga nekoliko tisuća tona uskladištenog. Jedan 
dio je putem javne nabave preuzeto i koriste ga Austrijanci u njihovim cementarama. Mogu reći 
danas, na ovoj sjednici, da Holcim priprema svoje postrojenje i obećanje koje su nam dali. Oni 
su već uzeli probne uzorke kako bi isprobali kvalitetu samog SRF-a i vjerujemo da u drugom 
kvartalu iduće godine, nakon 4. mjeseca, to postrojenje bi moglo ići u pogon i na taj način bi se 
način Kaštijun puno lakše organizirao ako ima sigurnog potrošača SRF-a. Preostale investicije 
koje se planiraju zajedno s upravom, jesu upravo s Ministarstvom zaštite okoliša i energetske 
učinkovitosti nadogradnja za SRF. Nemojmo zaboraviti da postrojenje radi od 2018. godine, 7 
godina je prošlo i trenutno se radi na osposobljavanju nove plohe za odlaganje preostalog dijela 
komunalnog otpada koji izlazi iz postrojenja Kaštijun. Priprema se investicija za zbrinjavanje 
metalnih frakcija i tu isto tako zajedno s Ministarstvom koje je to spremno financirati. Stroj je na 
terenu i predstoji izgradnja temelja i potrebne zgrade za postavljanje postrojenja. Aktivnosti oko 
Kaštijuna idu dobro ali opet koristim ovu govornicu za pozivanje gradonačelnika prije svega koji 
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su većinski vlasnici svojih komunalnih poduzeća i s jednim kvalitetnim radom u komunalnim 
poduzećima da se na Kaštijun napokon dovozi ono smeće za koje je sustav namijenjen.      

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku Kumaru, izvolite.

DANIELE KUMAR, IDS-DDI pozdravlja sve prisutne te navodi da ga je kolega Bratulić 
preduhitrio s pitanjem ali svih nas zanima Kaštijun. Pitanje glasi zašto nisu imenovani još svi 
članovi nadzornog odbora? Zašto nije pokrenut onaj javni postupak vlasničkog i upravljačkog 
konstruiranja?  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje vijećniku i daje riječ zamjeniku župana, izvolite.

TULIO DEMETLIKA navodi da je današnja klima na sjednici zanimljiva. Zašto nitko neće u 
nadzorni odbor? To me pitao i netko od novinara, pozdrav novinarima. Rekao sam zato jer se 
nitko ne želi izlagati prozivkama i preuzimati odgovornost. Jako je teško naći osobe koje su prije 
svega i stručne i kvalificirane a i nitko ne želi da ga se sutra proziva po medijima, njih i njihove 
obitelji. Pozivam ako je tko zainteresiran jer županija je ta koja mora kandidirati još jednu osobu. 
Danas radi nadzorni odbor sa 4 člana umjesto sa 5. Drugo je pitanje bilo vezano za pretvorbu, 
jučer smo razgovarali sa općinom Medulin i mislim da je odluka blizu i da će se sve riješiti da svi 
gradovi i oni koji participiraju u vraćanju kredita i uredno plaćaju svoje obaveze, da mogu 
pristupati potpisivanju tog sporazuma.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku Boljunu, izvolite.

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! pozdravlja sve prisutne i navodi da je kolega Belas već otvorio 
temu Pulske rive. Smatramo da se nikad ni s koncesionarom, nije trebalo sklapati nikakav 
sporazum jer zašto bi jedan koncesionar odlučivao o nečemu kao što ste i sami rekli za budućih 
200, 300 godina. Možete li razjasniti je li to raskinuto konačno ili će se tek raskinuti? Drugo, što 
ste i sami rekli, ako nešto radimo za 200-300 godina zašto onda ne bismo pričekali prije projekta 
prema Mandraču, u izgradnju 4 zgrade. Mislim da je bolje pričekati i da se Pulska riva kompletno 
uredi od Mandrača do Uljanika. Mislim da bi to bilo prikladno s obzirom da je to jedan višestoljetni 
projekt i nema smisla da sad radimo nešto što će poremetiti vizuru grada i zatvoriti pogled prema 
moru.
Drugo pitanje vezano za Kaštijun, sami ste pozvali gradove i općine, ali da bi uopće mogli nešto 
gradovi i općine poduzeti vezano za vrstu i količinu otpada, potrebno je izgraditi kompostane i 
treba donijeti Plan gospodarenja otpadom i Prostorni plan. Molim da nas izvijestite po tom pitanju. 
Ponovo.     

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ županu, izvolite.

ŽUPAN govori da kad je riječ o koncesionarima, to se odnosi na tvrtku ACI. Meni je apsolutno 
razumljivo da ta tvrtka posluje na temelju profitabilnosti. Sami ste mogli čuti predstavnike uprave 
ACI-a da oni inzistiraju prije svega kao prethodno pitanje na produljenje koncesije. Radi se o 
državnoj koncesiji, nije ju izdala niti Istarska županija niti grad Pula, već je koncesiju za ACI 
odnosno njeno produljenje izdalo nadležno Ministarstvo te oni temeljem ugovora mogu koristiti 
to pomorsko dobro. Meni je apsolutno razumljiv njihov poslovni model gdje je njima samo bitno 
da se ta riva, koja je podlokana, to sam već rekao, u tim gabaritima i sanira. Moramo razmišljati 
i o društvenoj zajednici i ono što je potrebno građanima Pule. Nemojte zaboraviti da na tom 
području postoji i pruga, koju je koristilo brodogradilište Uljanik. Taj dio isto tako treba riješiti. 
Drago mi je što se slažete sa mnom da kad već nešto radimo, a značajna je investicija, držim da 
za proračunske mogućnosti grada Pule ta razlika od 3 milijuna eura nije nepremostivi dio a 
ukoliko ne može grad Pula samostalno i tu će Lučka uprava pomoći. Kad se takav neki zahvat 
radi on mora biti dugoročan i mora biti usmjeren na korist društvene zajednice, građane grada 
Pule u ovom slučaju, a ne samo poslovni interes jednog od poslovnih subjekata i drago mi je da 
se u tome slažemo.    
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ zamjeniku župana ponovo na temu 
Kaštijuna, izvolite.

TULIO DEMETLIKA postavlja pitanje da li znamo je li neki grad donio Plan gospodarenja 
otpadom, nije, jer nije donijet. Naš nacrt Plana gospodarenja otpadom je gotov. Međutim država 
je rekla da treba za njega napraviti stratešku procjenu utjecaja na okoliš, Odluka je potpisna sad 
neki dan nakon što smo dobili od Ministarstva sve potrebne dokumente. Nije bilo do nas da ga 
nismo izradili, mi smo ga izradili. Kada pitate za kompostane ili sortirnice ili neka druga postrojenja 
koja su nužna da bi se zatvorilo kružno gospodarenje otpadom onda su tu nadležne jedinice 
lokalne samouprave. Naš nadležni Odjel za održivi razvoj uputio je jedno pismo da iskažu 
interese da li tko ima da se na njegovom području postavio bioplinsko postrojenje, znamo da nam 
ih ne treba 5 nego su možda dovoljna i 2. U našem Planu postoji određen broj ali da bi to ugradili 
u Prostorni plan treba imati lokacije. Da li je županija ta koja će recimo nacrtat da grad Umag, 
koji već gradi svoju sortirnicu, grad Rovinj radi na projektu kompostane ako se ne varam, Vodnjan 
nešto radi vezano za kominu. Svatko radi po svome i nema jedne zajedničke koordinacije na koji 
način to usmjeriti da Istarska županija koja ima samo 200 tisuća stanovnika, plus gosti tijekom 
ljeta, da osmisli jedan Plan da zadovolji potrebe svih Istrijana zajedno sa svim gostima koji dođu. 
Opet ide poziv suradnje, Plan gospodarenja otpadom kad bude strateška procjena učinjena, doći 
će, možda ne taj mandat, ali većina će sigurno sjediti i dalje u Skupštini Istarske županije. U 
narednoj godini će sigurno i Prostorni plan i Plan gospodarenja otpadom doći na dnevni red. 
Provjerite s Vašima, Vaša se politika svodi na zelenu politiku najviše, pa provjerite da li su oni, 
tako gdje su na vlasti, konkretno, Pazin, Zagreb, koliko su oni uspjeli realizirati projekata u tom 
mandatu upravo u toj zelenoj tranziciji.       

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku za dodatno pitanje, izvolite.

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! župane niste mi odgovorio na pitanje, je li taj sporazum o 
financiranju raskinut ili nije raskinut? 
Što se tiče Zagreba i Pazina, tu se puno ulaže u zelenu tranziciju, pogotovo u Zagrebu i rješava 
se problem otpada a i vidimo na našem proračunu da se zelena tranzicija toliko ne cijeni i toliko 
se ne ulaže u taj dio. Brojke će pokazati sve.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ županu, izvolite.

ŽUPAN dodaje da brkamo kruške i jabuke. Od riječkog gata prema Mandraču temeljem 
usvojenog prostornog plana grada Pule i generalnog urbanističkog plana, Županijska lučka 
uprava Pule ide u projekte realizacije 4 poslovne zgrade. Ići će jedna po jedna i to radi Lučka 
uprava samostalno. Ovo drugo, što mi Puležani nazivamo „rivom“, a to je od kapije Uljanika do 
Lučke kapetanije, u tom segmentu držimo isto tako, temeljem postojećih prostornih planova da 
bi trebalo ukoliko se ide u sanaciju, razmišljati dugoročno. I to sam Vam odgovorio, treba sanirati 
rivu i jednako tako i produžiti kao što je propisano Prostornim planom. Mislim da sam vrlo jasan, 
taj projekt treba biti za narednih 200 ili 300 godina. Treba napraviti jedan prostor koji će živjeti a 
da bi on živio treba nam prostora jer s druge strane imate prometnicu. Prometnica se sigurno 
neće mijenjati ali rivu sigurno možemo produžiti.      

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje zamjeniku župana vezano za Kaštijun, izvolite.

TULIO DEMETLIKA navodi da nije siguran da li mi pamtimo ili ne pamtimo neke stvari. Vi 
govorite o Zagrebu da je uspješan, ono što trenutno radi Zagreb mi smo napravili prije 10 tak 
godina. U Istarskoj županiji sve deponije komunalnog otpada su sanirane i zatvorene. Vi se 
hvalite Zagrebom, a još uvijek odlažete smeće na Jakuševac. Mi smo deponije zatvorili prije 10 
godina. Kad je krenuo Kaštijun mi smo jedina županija uz RH koja je ispunila rokove i uvjete koje 
je EU postavila nama. Nema više bacanja smeća u jame. To je neuspjeh a u Zagrebu je uspjeh 
bacati na brdo a ne u jame? 
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ slijedećoj vijećnici Marianni Jelicich Buić, 
izvolite.

MARIANNA JELICICH BUIĆ, IDS-DDI pozdravlja sve prisutne te postavlja pitanje kako 
napreduje izrada elaborata što je vezano uz dvojezičnu signalizaciju na županijskom nivou i za 
lokalne ceste. In più chederei all'assessora Batel quali sono gli altri progetti e iniziative portati 
avanti diciamo nell'ultimo anno a favore del bilinguismo? Grazie 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelnici Batel da odgovori, izvolite.

TEA BATEL  gentile Presidentessa, gentili consiglieri e consigliere, buongiorno a tutti. 
Ringrazio per la domanda. Što se tiče županijskog projekta potpisali smo ugovor o suradnji s 
ŽUC-om u svibnju ove godine. Radi se o projektu vrijednosti 150 tisuća eura. U ovoj prvoj fazi 
završavamo elaborat zahvaljujući kojem smo mapirali područja u kojima je potrebno izmijeniti i 
dopuniti prometnu signalizaciju koja bi trebala u tim područjima biti dvojezična sukladno 
Statutima. Projekt je u završnoj fazi radi se o elaboratu koji ima više od 400 stranica a 
implementaciju i samu izradu prometne signalizacije ćemo započeti slijedeće godine. Što se tiče 
projekata koje naš Upravni odjel provodi, također smo u svibnju obnovili suradnju s dvojezičnim 
gradovima i općinama na petogodišnje razdoblje. Provodimo jezične laboratorije za pred školarce 
za talijanski jezik u hrvatskim vrtićima. Te laboratorije je prešlo do sada sedamstotinjak djece. 
Provodimo tečajeve talijanskog jezika za službenike u javnim upravama, to je također jedan jako 
kvalitetan projekt i do sada je kroz te tečajeve obuhvaćeno oko 2000 službenika, što policijskih, 
što medicinskih službenika, obrtnika, vatrogasaca, djelatnika u staračkim domovima i svih onih 
službenika koji rade u direktnom kontaktu s građanima. Također provodimo i tečajeve talijanskog 
jezika odnosno usavršavanja talijanskog jezika za profesore koji provode talijanski jezik u 
hrvatskim i talijanskim školama. Tu aktivnost provodi u suradnji s Agencijom za odgoj i 
obrazovanje i s Udrugom Dante Alighieri iz Rima s kojom smo također potpisali sporazum o 
suradnji kako bi mogli te tečajeve i provoditi. Ujedno smo i osnovali radnu skupinu za 
ujednačavanje terminologije na talijanskom jeziku koja provodi usavršavanja za prevoditelje 
jednom godišnje. Jučer se održalo četvrto usavršavanje koje provodi Istarska županija. Isto tako 
oni objavljuju glosar problematičnih termina na talijanskom jeziku koji je objavljen na našim web 
stranicama. Sada smo također u fazi nabave software-a Trados, koji će pomoći i u efikasnosti i 
ujednačavanju terminologije kod prijevoda. Obzirom da će se licenca nabaviti i za dvojezične 
gradove koji imaju svojeg prevoditelja, svi će prevoditelji biti umreženi u jednu bazu, moći će 
koristiti efikasnije prijevode i termine koje su usuglasili. Također provodimo i tjedni pregled vijesti 
na talijanskom jeziku na radiju i lokalnoj televiziji. Zahvaljujući i tim tjednim vijestima, interes za 
učenje talijanskog jezika pokazali su i novinari pa smo i za njih organizirali tečaj talijanskog jezika. 
Imamo i inicijativu koja je došla od strane staračkih domova u kojima Istarska županija nabavlja 
dnevni list LaVoce del popolo, za korisnike talijanskog govornog područja. Želim napomenuti da 
su sve te aktivnosti za sve korisnike besplatne, pokrivene su od strane Istarske županije jedinom 
dijelom, te zahvaljujući sporazumima o suradnji koji smo potpisali i od strane dvojezičnih općina 
i gradova.        

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećnici Tatjani Tomaić, izvolite.

TATJANA TOMAIĆ, HDZ pozdravlja sve prisutne i postavlja pitanje županu. To se pitanje 
postavlja još od prije godine dana, od studenog 2023. godine. Radi se o tvornici cementa u Puli. 
To smo pitanje pokrenuli ovdje već više puta i jako je aktualno pitanje. Slažem se i drago mi je 
ono što sam prije čula, da jako volite Pulu, vjerujete mi i ja jako volim, ali tu nije pitanje samo 
zdravlja Puljana nego cijele Istarske županije. Zadnji puta kad smo govorili o tome, vi ste rekli da 
ćete imati neki sastanak sa gospodinom direktorom Mirkovićem. Ovo što zadnje vidimo u 
medijima je da tvornica pokušava pronaći neko rješenje međutim ta rješenja nisu dostatna. Ne 
može se reći da će se preći na plin do 2030. godine. Molim Vas to je za 6 godina, za to vrijeme 
se svašta može dogoditi. Kako se tehnologija razvija, svašta se može u 6 godina promijeniti. 



15/41

Stanovnici se obraćaju meni, sigurna sam da to rade i Vama, jer jednostavno više ne mogu živjeti 
od te prašine. Mislim da bi mi kao županija trebali pronaći neko rješenje. Pitanje je i koliko oni 
pune proračun, ali radi se o nekih 160-170 radnika, koji si našim inicijativama, inicijativama koje 
smo mi pokrenuli, uspjeli steći i neke bolje radne uvijete. Interesira me koji su alati i što možemo 
tu popraviti. 
Drugo, imam jedan prijedlog, prijedlog za župana i predsjednicu. Danas je 25 godina od smrti 
prvog Hrvatskog predsjednika dr. Franje Tuđmana, utemeljitelja Hrvatske. Mi svi ovdje imamo 
jednu političku ulogu u našem društvu, državi i županiji, te nam je svima cilj ostaviti neke dobre 
stvari iza sebe. Dr. Tuđman je ostavio nasljeđe, to nasljeđe je Hrvatska i na određeni način to 
smo svi mi. Molim Vas ako možemo nakon rasprave minutom šutnje odati počast.  

IVAN JAKOVČIĆ, IDS-DDI (iz klupa) se javlja da se je više od 20 puta susreo s prvim 
predsjednikom Tuđmanom i da bi na tu temu imao više toga za reći…..

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ županu da odgovori na prvo pitanje, 
izvolite.

ŽUPAN kao što sam Vam bio obećao, ja jesam razgovarao sa direktorom Mirkovićem i doista mi 
je drago što je uprava odnosno vlasnici prihvatili zahtjeve radnika cementare, da im povećaju i 
poboljšaju njihova materijalna prava. Druga stvar, dobio sam od njih čvrsto obećanje da rade na 
što manjem otisku i utjecaju na okoliš. Realno oni posluju u skladu sa svojim okolišnim 
dozvolama. Drago mi je što se i resorno ministarstvo aktivno uključilo i pohvaljujem inicijativu 
grada Pule koja je išla za time da se postavi mjerna stanica kako bi imali dosita realne podatke 
o tome koliko cementara u Puli utječe na okoliš i kvalitetu življenja. Što se tiče promjene 
energenata sa ugljena na plin, to je njihova vizija. Ja bih isto volio da se to prije napravi i slažem 
se da je 6 godina puno. Treća stvar koju bi trebalo razmotriti unutar njihove uprave, to je određena 
buka koja se stvara, posebice u večernjim i noćnim satima. To isto tako utječe na kvalitetu 
življenja naših građana. Mislim da je ova vlasnička struktura, na čelu s gospodinom Mirkovićem 
primila na znanje vrlo jasnu poruku građana, grada Pule i Istarske županije, da se neovisno o 
njihovom poslovanju unutar okvira okolišne dozvole moraju poboljšati kako bi kvaliteta življenja 
naših građana bila kvalitetnija i bolja nego što je to danas. Hvala Vam na Vašoj inicijativi.      

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da vezano za inicijativu vijećnice Tomaić, obzirom da 
sam dala Vama priliku, dajem riječ i vijećniku Jakovčiću, izvolite. 

IVAN ISKRA, MOŽEMO! postavlja pitanje da li je to poslovniku i hoće li to i u buduće biti pravilo? 
(iz klupe) 

IVAN JAKOVČIĆ, IDS-DDI pozdravlja svih te navodi da bi htio zamoliti da takve političke ispade 
nemamo u ovoj Skupštini jer ja bih mogao tražiti da se dignemo kada Epulon ima rođendan, kada 
Tito ima rođendan, jer ne bi bilo Hrvatske da nije bilo Tita. Lijepo Vas molim da poštujemo 
Tuđmana, ja sam s njime bio više od 20 puta i uglavnom sam vrlo ugodno razgovarao. Svaki 
smo put popili konjačić zajedno, ali taj isti Tuđman je osnovao Povjerenstvo za Istru. Htio je stvoriti 
paralelnu vlast u Istri. Na sreću predsjednik tog Povjerenstva bio je nadbiskup Pavlišić, koji je 
stric od moje bivše supruge. Kad sam ja nadbiskupu Pavlišiću odnio Statut IDS-a, program IDS-a, 
on je rekao: “Što tu ima lošega? Ja mislim isto kao i Vi.“ Povjerenstvo za Istru nikada nije bilo 
sazvano jer ga nadbiskup Pavlišić nije htio sazvati. Upravo zato što je shvatio da je to pokušaj 
paralelne vlasti, omalovažavanje Delbianca i drugih koji su dobili legalno izbore. Tuđman ima 
pozitivnih strana ali što se Istre tiče, ima vrlo negativnih strana. Da ne kažem da još neki u 
modernoj Hrvatskoj, neću sada spominjati, se isto tako prema Istri ne odnose kako treba. 
Čuvajmo naše, poštujmo svakoga i nemojmo se dizati na rođendane Epulona, Tita ili Tuđmana.     

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje vijećniku i daje riječ vijećniku Kalcu, izvolite.  
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RENATO KALAC, MOŽEMO! apelira na to da je povrijeđen članak 123. Poslovnika o radu ove 
Skupštine i to u 3 navrata. Prvo zato jer je iznijeta poluistina dožupana o smeću u jamama. To 
nije točno, ja to mogu potvrditi jer sam speleolog. Drugo pitanje o davanju pijeteta bilo kome nije 
u Statutu ni Poslovniku ove Skupštine. Treće, gospodin Jakovčić izlazi sa svojom diskusijom 
izvan točke dnevnog reda pa je i to povreda Poslovnika.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE naglašava da su ovo trenutno pitanja vijećnika i nastavljamo sa 
pitanjem vijećnika i prekidamo ovu polemiku. Izvolite vijećnice Bašić.

TATJANA TOMAIĆ, HDZ upozorava Predsjednicu da ima pravo na dodatno pitanje. (iz klupe)

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE odgovara da nema više pravo jer je vijećnica dobila ekstra 
vrijeme za govornicom. 

TATJANA TOMAIĆ, HDZ upozorava Predsjednicu da ima pravo na odgovor županu. (iz klupe)

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE odgovara da ne daje riječ vijećnici nego slijedećoj vijećnici 
Marineli Bašić, izvolite. 

TATJANA TOMAIĆ, HDZ upozorava da ima pravo na odgovor prema Poslovniku. (iz klupe) 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE oduzima riječ vijećnici Tomaić i daje riječ vijećnici Bašić. Molim 
mir. 

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! procedura je propisana prema Poslovniku. (iz klupe)

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da vijećnica ima pravo na pitanje vezano uz cementaru 
u 1 minuti.

TATJANA TOMAIĆ, HDZ naglašava da je ovo nečuveno. Kao prvo, kao što je rekao kolega, ovo 
je bio prijedlog. Ako čitate dnevni red, možete vidjeti da se ova točka zove pitanja vijećnika, 
prijedlozi i informacije. Ovo je bio moj prijedlog, ja nisam tu pogriješila. Što se tiče gospodina 
Jakovčića, s njime bih mogla i poslije popričati jer znamo jako dobro kakve je bila situacija u Istri 
za vrijeme Tuđmana. Ako me već pitate o toj temi i povlačite za jezik, znate da sam ja magistrirala 
na IDS-u i da jako dobro znam Vašu politiku.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE moli za mir i vijećnika Jakovčića da se ne dovikuje iz klupe. A 
vijećnicu molim Vas da ograniči svoje izlaganje. 

TATJANA TOMAIĆ, HDZ naglašava da Predsjednica nije smjela nikome dati riječ jer je bio riječ 
samo o prijedlogu, koji vi ne morate prihvatiti ali ja imam pravo tražiti ga. Zahvaljujem županu na 
odgovoru.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE objašnjava vijećnici da je govorila 3 minute i pol i ja sam Vas 
mogla prekinuti prije nego ste krenuli. 

VILI BASSANESE, SDP isteklo je vrijeme za vijećnička pitanja, idemo dalje. (iz klupe)

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE produžuje vrijeme za vijećnička pitanja obzirom da smo izgubili 
vrijeme. Izvolite vijećnice Bašić.

MARINELA BAŠIĆ, IDS-DDI pozdravlja sve prisutne te postavlja pitanje pročelnici Antić. U kojoj 
je fazi prenamjena zgrade u sklopu nekadašnje Mornaričke bolnice u Puli za stanove za 
deficitaran kadar u zdravstvu.



17/41

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelnici. 

IVANA MIHALIĆ FABRIS pozdravlja sve prisutne i zahvaljuje na pitanju. Pročelnica će dati 
odgovor s obzirom da je Upravni odjel za prostorno uređenje i gradnju pokrenuo natječaj odnosno 
postupak javne nabave radi odabira najpovoljnijeg izvođača. Taj postupak je u tijeku. Nakon 
provedene analize pristiglih ponuda donesena je Odluka o najpovoljnijem izvođaču, ona je 
objavljena i trenutno miruje zakonskih 10 dana. Čim prođe taj rok nadamo se da ćemo čim prije 
sklopiti taj ugovor između Istarske županije i najpovoljnijeg ponuditelja. Očekuje se da bi negdje 
krajem siječnja i početkom veljače 2025. mogli uvesti izvođača u posao.   
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i time zaključuje vijećnički sat. Za slijedeći put su ostali 
za postaviti svoja pitanja vijećnici Miloš Bajić, Renato Kalac i Koviljka Aškić. 

Ad-3.
Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2025. godinu i projekcija za 2026. i 2027. 

godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE utvrđuje da su se sjednici pridružili još Valter Drandić, Hani 
Glavinić, Davor Komar i Vedrana Gregorović-Hrvatin. Sada nas je prisutno 37.
Na današnjoj sjednici izjasniti ćemo se o amandmanima koji su pristigli u roku sukladno 
Zaključku Skupštine, do 3. prosinca. Ukupno je pristiglo 14 amandmana, 4 od Kluba vijećnika 
HDZ-a i 10 od Kluba MOŽEMO!.
Isto tako, danas su mi na stol dostavljeni amandmani župana kao predlagača pa Vas župane 
pozivam da se očitujete.  

VILI BASSANESE, SDP naglašava da Predsjednica treba otvoriti raspravu jer je to zasebna 
točka dnevnog reda. (iz klupe)

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE moli vijećnika da se ne dovikuje iz klupe. 

VILI BASSANESE, SDP dajte mi opomenu. Vi morate otvoriti raspravu, ako ne otvorite ne 
može nitko pričati. Temelj znanja, 1. razred osnovne škole. (iz klupe)

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje opomenu vijećniku Viliu Bassanese. Župane izvolite.

ŽUPAN navodi da temeljem pristiglih amandmana, koji su došli u roku, župan predlaže još 
svojih 6 amandmana. Oni su proizašli iz djela amandmana koji su pristigli ali se odnose na 
određene rashodovne stavke koje smo morali izmijeniti kako bi proračun bio prije svega 
stabilan i kako ne bi narušili druge određene aktivnosti. Kad kažem tih 6 amandmana koje 
predlažem kao ovlašteni predlagač, razlika je od prvog čitanja Proračuna, koje je usvojeno na 
prošloj sjednici, iznosom manje od 0,2 posto predloženog Proračuna. Nismo zadirali jako u 
Proračun od prvog čitanja koji je izglasan. 
Amandmani predlagača jesu: 1. amandman se odnosi na prijevoz onkoloških pacijenata. Taj 
je amandman pristigao iz Kluba MOŽEMO! međutim nije ga bilo moguće usvojiti u formi kojoj 
ste Vi to predložili. Prihvaćam amandman u visini od 50 tisuća eura. Amandman predlagača 
znate da automatski ulazi u Proračun i o njemu se ne glasa. 
2. amandman se odnosi na postupak uvođenja hlađenja vlasišta u Općoj bolnici Pula a cilj 
toga je redukcija da kemoterapijom se inducira alopecija. Drugim riječima da pomognemo 
našim pacijentima da na taj način, ukoliko na žalost koriste kemoterapiju, da se smanji 
opadanje kose. Taj je amandman u iznosu od 72 tisuće eura. 
3. Amandman koji predlažem jest nastavak izgradnje komunalne infrastrukture naselja Sveti 
Petar u šumi - Brownfield prostori starih farmi, u iznosu od 150 tisuća eura.
4. Amandman je izrada i tiskanje knjige poznatog istarskog travara Franka Zgrablića – Frenkija 
u iznosu od 10 tisuća eura. 
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5. Amandman kojeg predlažem je nastavak izgradnje kanaliziranog ogranka i komunalne 
infrastrukture u naselju Karojba u iznosu od 100 tisuća eura.
6. Amandman se odnosi na izvanredno održavanje nerazvrstane ceste Pahović – Radoslavi 
u iznosu od 50 tisuća eura. 
Jednako tako pristigli su amandmani Kluba MOŽEMO!, jedan njihov sam već obrazložio a isto 
tako prihvaćam njihov treći amandman, koji se odnosi na lokve u Istri, ali ne 150 tisuća eura 
kako ste predložili nego u iznosu od 50 tisuća eura. Isto tako Vaš amandman redni broj četiri, 
aktivnost čišćenja i trajne zaštite podzemnih objekata u Istri u jednakom iznosu od 50 tisuća 
eura.
Kad govorimo o drugim amandmanima koji nisu prihvaćeni, obrazložiti ću Vam zašto je tome 
tako. 
Amandman broj 1. Kluba MOŽEMO! se odnosi na sufinanciranje projektne dokumentacije za 
izgradnju solarnih elektrana na obiteljskim kućama i iznosi 250 tisuća eura. Razlog zbog kojeg 
ovaj amandman ne prihvaćam je upravo u tome što je prijedlogom Proračuna za 2025. godinu, 
osigurana su sredstva veća nego što su bila planirala za 2024. godinu, upravo za poticanje 
energetske učinkovitosti i obnovljivih izvora energije u privatno sektoru. U 2025. godini je 
planirano čak 150 tisuća eura dok smo u 2024. godini bili na iznosu od 50 tisuća eura. Mi smo 
to predložili i držim da ovakav predloženi amandman nije prihvatljiv.
Drugi Vaš amandman koji se odnosi na izgradnju solarnih elektrana na javnim zgradama u 
vlasništvu Istarske županije, iznos je od 500 tisuća eura. Taj amandman nije moguće prihvatiti 
iz više razloga a isto tako želim naglasiti da smo prijedlogom Proračuna za 2025. godinu 
osigurali sredstva veća nego što su bila planirana u 2024. godini upravo za poticanje 
energetske učinkovitosti i obnovljivih izvora energije u javnom sektoru. U 2025. godini 
planirano je 482 tisuće eura dok je za 2024. godinu bili osigurali 267 tisuća eura. S obzirom 
da je ove godine povećanje značajno, ovaj se amandman ne prihvaća. 
Treći amandman sam već rekao, odnosi se na lokve u Istri i dugoročno očuvanje malih ali 
vrijednih staništa, djelomično prihvaćam i smatram da bi u dijelu koji se odnosi na lokve trebalo 
uključiti i Hrvatske vode kao jedan od dijela sustava koji se bavi ovom granom. 
Amandman broj četiri, aktivnost čišćenja i trajne zaštite podzemnih objekata u Istri, isto sam 
rekao da djelomično prihvaćam u iznosu od 50 tisuća eura ne u punom traženom iznosu.
Peti amandman, pilot program zdrave prehrane u osnovnim školama, tražite iznos od 30 tisuća 
eura. Moram napomenuti da naš Nastavni zavod za javno zdravstvo već više od 20 godina 
provodi upravo programe uvođenja zdrave hrane, kako u naše predškolske ustanove tako i u 
škole. Istarska županija koja je osnivač 25 osnovnih škola sa područnim školama, već dugi 
niz godina radi na ovom segmentu. S druge strane zahvaljujem Vladi RH na Odluci od 
29.12.2022. godine kad su sve osnovne škole dobile obavezu pripremanja propisanih obroka 
za školarce.  Većina osnovnih škola naišla je na niz problema obzirom da nisu imale sve uvjete 
za pripremanje zadanog broja obroka. Istarska županija je tijekom cijele 2023. godine uložila 
je 87 tisuća eura kako bi zadovoljila sve zahtjeve škola. Tako se od ukupno 25 osnovnih škola 
čiji je osnivač IŽ, njih 19 obratilo sa zahtjevima za dodatno opremanje školskih kuhinja u 
ukupno 18 matičnih škola i 4 područne škole, zatim su nabavljeni nedostatni dodatni pribor i 
posuđe te kuhinjski uređaji (perilica posuđa, rashladni ormar, štednjak i slično). Itekako vodimo 
računa o zdravoj prehrani naših školaraca i iz tih razloga ovaj amandman nije prihvaćen. 
Vaš šesti amandman odnosi se na program razvoja tehnoloških i infrastrukturnih kapaciteta 
poljoprivrednika u iznosu od 300 tisuća eura i taj amandman se ne prihvaća iz slijedećih 
razloga. Izrada Planova razvoja je u nadležnosti JLS i JRS, dok su za izradu Strategija 
nadležna resorna Ministarstva RH. Program razvoja poljoprivrede i ruralnog prostora Istarske 
županije od 2023. do 2028., izradio je Institut za poljoprivredu i turizam iz Poreča, a za 
predmetnu „Strategiju“ provedeno je javno e-savjetovanje. Očekuje se usvajanje i donošenje 
Programa razvoja poljoprivrede i ruralnog prostora Istarske županije od 2023. do 2028. na 
prvoj sjednici Skupštine Istarske županije početkom iduće godine. Sukladno svemu 
navedenom, u idućoj proračunskoj godini nije potrebno planirati dodatna sredstva za izradu 
navedene Strategije.
Slijedeći amandman razvoj digitalne platforme "Sve eko u Istri", taj se amandman ne prihvaća 
zbog slijedećih razloga. Redovito se razvija od 2017. godine, te se svake godine se postupno 
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razvija ovaj projekt. Svake godine se osiguravaju dostatna sredstva za napredak ovog 
projekta, za razvoj proizvoda, na način da se prvo krenulo sa izradom brošure u tiskanom 
obliku a danas već imamo i web stranicu, koja se ažurira na godišnjoj razini i konstanto 
unapređuje. Redovito se dodaju novi sadržaji i optimiziraju web stranice kako bi se što lakše 
došlo do zainteresiranih za ovaj segment, te da bi se promoviralo Istru kao ekološku 
destinaciju. Mi ovaj projekt već provodimo i stoga on nije prihvaćen. 
Amandman broj osam, to je praćenje kakvoće zraka na području općine Pula i Medulin zbog 
emisije ŽCGO Kaštijun u zrak. Ovaj se amandman ne prihvaća iz jednog razloga a to je zato 
što u prijedlogu Proračuna za 2025. godinu već su osigurana sredstva za ovu namjenu unutar 
financijskog plana Nastavnog zavoda za javno zdravstvo Istarske županije u aktivnosti 610157 
Studija utjecaja rada ŽCGO Kaštijun na zdravlje i okoliš. Predložili ste amandman koji je već 
sadržan u samom programu rada našeg Nastavnog zavoda za javno zdravstvo i u Proračunu 
Istarske županije za 2025. godinu.
Vaš amandman broj devet, besplatan prijevoz onkoloških pacijenata u iznosu od 50 tisuća 
eura. Zbog protu stavke ja sam predložio amandman u istom iznosu kako bi s pravom osigurali 
besplatan prijevoz onkološkim pacijentima. 
Deseti amandman koji se odnosi na Hrvatsku gorsku službu spašavanja, ne prihvaća se iz 
slijedećih razloga jer smo u prijedlogu Proračuna za 2025. godinu osigurali sredstva veća u 
iznosu nego što su bila planirana u 2024. godini za Hrvatsku gorsku službu spašavanja u 
2025. godini planirano je 25.000,00 eura, dok su u 2024. godini bila osigurana sredstva u visini 
od 18.000,00 eura. 
Vjerujem da Klub HDZ-a obzirom da su svi amandmani kao takvi uvršteni u Proračun, može 
ne glasati pojedinačno, jer su oni već kao prijedlog predlagača sadržani u prijedlogu 
Proračuna za 2025. godinu. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje županu na ovim obrazloženjima te podsjeća 
vijećnike da smo raspravu o Proračunu imali prošli puta i sada se očitujemo o amandmanima. 
U odnosu na ove koji su prvi pristigli od Kluba vijećnika HDZ-a, da li se slažete s županovim 
prijedlogom da se ne glasa pojedinačno?

MARIO BRATULIĆ, HDZ odgovara da su suglasni. (iz klupe)

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje te poziva Klub MOŽEMO! da se očituju. 
Predsjednica će čitati svaki amandman i moli Klub MOŽEMO! da se očituju. 
Amandman sufinanciranje izrade projektne dokumentacije za izgradnju solarnih elektrana na 
obiteljskim kućama, čuli ste da predlagač nije prihvatio amandman, jeste li suglasni s ovim 
prijedlogom, želite se očitovati? Izvolite.

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! se zahvaljuje županu na obrazloženjima i navodi da su 
mišljenja da to što je iznos u 2025. godini podignut da nije dovoljno obrazloženje. Ako 
planiramo onaj cilj od 400 megavata solara, mislim da moramo puno žešće krenut. Vidjeli smo 
da je čak i Fond za zaštitu okoliša dosta smanjio iznos natječaja tako da tko zna do kada će 
ta prilika biti otvorena. Mislimo da kod amandmana za solare da tu treba ojačati zelenu 
tranziciju jer sad je prilika i tko zna da li će biti novaca. Žao nam je da to nije prihvaćeno i 
tražimo glasanje. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva vijećnike da se izjasne o prihvaćanju amandmana broj 
1. Kluba MOŽEMO!

Sa 3 glasa ZA, utvrđujem da prijedlog nije prošao.

Amandman broj 2. izgradnja solarnih elektrana na javnim zgradama u vlasništvu Istarske 
županije.

Sa 3 glasa ZA, amandman nije prošao.
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Amandman broj 3. lokve u Istri, dugoročno očuvanje malih ali vrijednih staništa. Čuli ste da je 
amandman djelomično usvojen.

Sa 4 glasova ZA, amandman nije prošao.

Amandman broj 4. aktivnost čišćenja i trajne zaštite podzemnih objekata u Istri, djelomično je 
usvojeno. 

Sa 4 glasa ZA, ovaj amandman nije usvojen.

Amandman broj 5. pilot program zdrave prehrane u osnovnim školama, nije prihvaćen. Želite 
se očitovati? Izvolite

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! navodi da je dobro što država sufinancira ali da se od onda 
dosta srozala prehrana u osnovnim školama i mislim da tu stvarno tu moramo što prije nešto 
poduzeti. Pozdravljamo napore Nastavnog zavoda za javno zdravstvo ali mislimo da nemamo 
što čekati i nadam se da će vijećnici imati razumijevanja za ovaj amandman. Hranu treba 
poboljšati jer znamo da ona utječe na toliko faktora da ni ne moram nabrajati jer svi ovdje to 
znate. Pozivam Vas da glasate za ovaj amandman.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE moli da se vijećnici izjasne tko je za ovaj prijedlog?
Sa 3 glasa ZA ovaj prijedlog nije prošao.

Amandman broj 6. program razvoja tehnoloških i infrastrukturnih kapaciteta poljoprivrednika 
nije prošao. 

Sa 3 glasa ZA amandman nije prošao.

Amandman broj 7. razvoj digitalne platforme "Sve eko u Istri". 
Sa 3 glasa ZA, amandman nije prošao.

Amandman broj 8. praćenje kakvoće zraka na području općine Pula i Medulin zbog emisije 
ŽCGO Kaštijun u zrak. Želite se očitovati? Izvolite.

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! moli dodatno obrazloženje. Hoće li se postaviti dodatne 
mjerne ili što? Nisam razumio. Ako će se slijedeće godine postaviti mjerne stanice koje će biti 
na 3 lokacije, da se svi vjetrovi uzmu u obzir i da to bude jedna kvalitetna baza podataka za 
stalno, ne nešto privremeno. Ako će to biti tako onda ima smisla ovo što ste rekli.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE moli župana da još jednom da svoje obrazloženje. 

ŽUPAN kao što sam rekao, mi smo već predvidjeli sredstva u Proračunu za 2025. godinu, 
unutar našeg financijskog plana za Nastavni zavod za javno zdravstvo. Kad pričamo o kakvoći 
zraka to treba prepustiti struci, ne politici. Nastavni zavod institucija koja ima kvalitetne ljude 
koji su stručni i koji mogu dati najbolji odgovor na Vaše pitanje. Ako vi želite politizirati, 
možemo do sutra, ali mišljenja sam da o toj temi treba odlučiti struka a ne politika. Sredstva 
imamo osigurana.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva vijećnike da se izjasne oko ovog amandmana. Tko je 
za? 

Sa 3 glasa ZA amandman nije prošao.

Amandman broj 9. besplatan prijevoz onkoloških pacijenata, čuli ste obrazloženje, da li ga 
povlačite? 

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! odgovara potvrdno. (iz klupe)

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE ističe da se amandman broj 9. povlači.
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Amandman broj 10. Hrvatska gorska služba spašavanja, da li ćete se očitovati? Izvolite. 

RENATO KALAC, MOŽEMO! navodi da je nesporno da obrazloženje župana stoji. Međutim 
ja apeliram na ovu Skupštinu i tražim glasovanje o amandmanu. S obzirom da vrlo dobro znate 
o čemu pričamo i vrijednost Hrvatske gorske službe spašavanja, stanica Istra, dobro znam 
kako i u kojim uvjetima na žalost rade. 35 volontera ima 2 privremena skladišta, jedno u Pazinu 
i jedno u skloništu na Verudi u Puli. Vozni park im je dotrajao do te mjere da terenska vozila 
više ne mogu ići na teren. Kombi vozilo je dotrajalo a škoda automobil ima preko 350 tisuća 
prijeđenih kilometara i evo neki dan se razbila. Nisam član HGSS-a jer ne mogu iz 
zdravstvenih razloga to biti. Njih 35 je svakodnevno u akcijama i ove su godine proveli preko 
40 i nešto akcija traganja i spašavanja, stvarnih. Sudjeluju redovito u vježbama i iznimno u 
dugom razdoblju sudjeluju u svim oblicima edukacija iz područja zaštite i spašavanja odnosno 
civilne zaštite na području Istarske županije. Međutim sudjeluju i u nekim međunarodnim 
potražnim akcijama. Molio bih vijećnike u Istarskoj županiji da se prihvati ovaj amandman jer 
je to jedina trenutno raspoloživa temeljna operativna snaga župana u Istri s kojom on može 
rukovoditi u slučaju velike nesreće ili katastrofe. Ako nekom to nije jasno ukoliko mi se 
sufinancira knjiga onda ću napisati knjigu o tome. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje vijećniku i daje riječ županu, izvolite. 

ŽUPAN navodi da nitko ne dvoji da je naša Hrvatska gorska služba spašavanja potrebna, ali 
isto tako napominjem da smo povećali sredstva, u odnosu na 2024. godinu za 39 posto. 
Nemojmo zaboraviti da HGSS temeljem zakona, financira državni proračun, proračun jedinica 
lokalne i regionalne samouprave. Mi smo povećali za 40 posto, da li je to i grad Pazin 
napravio? Jer i lokalna samouprava financira HGSS. Isto tako imaju pravo na donacije, imaju 
pravo naplatiti izvršene usluge i tako ostvariti svoje prihode. Dakle nitko o tome ne dvoji ali mi 
smo svoj udio povećali za 40 posto. Ukoliko ste dobro upoznati sa njima, priupitajte ih koji su 
drugi financijeri HGSS povećali izdvajanja za njihove usluge u odnosu na 2024. godinu za 40 
posto?  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i daje riječ vijećniku Kalcu, izvolite. 

RENATO KALAC, MOŽEMO! odgovara da se želi ispričati ali htio je reći da je sve navedeno 
župan rekao točno. Točno je i to da jedinice lokalne samouprave jako loše financiraju HGSS, 
Stanicu Istra. Znam da je i tu župan u pravu. Međutim znam kolika je stvarna potreba te službe. 
Zato sam apelirao i tražimo glasanje za ovaj amandman. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva vijećnike da se izjasne oko ovog amandmana. Tko je 
za? 

Sa 9 glasa ZA, amandman nije prošao.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da su pristigla 6 amandmana predlagača koji čine 
sastavni dio Proračuna i daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, sa 27 glasova ZA, sa 2 PROTIV i 6 SUZDRŽANIH, donosi

PRORAČUN
 Istarske županije za 2025. godinu i projekcija za 2026. i 2027. godinu.

Ad-4.
Prijedlog Odluke o izvršavanju proračuna Istarske županije za 2025. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelnici Barbari Škreblin-Borovčak, izvolite. 
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Mr.sc. BARBARA ŠKREBLIN-BOROVČAK zahvaljuje na glasanju za Proračun i svih 
pozdravlja. Jako mi je drago da imamo usvojen Proračun te da imamo stabilan okvir za raditi 
u slijedećoj godini. Ova Odluka je akt koji uređuje način izvršavanja samog Proračuna. Unutar 
njega definiramo način ostvarivanja prihoda, izvršavanja rashoda koje su odgovornosti 
pojedinih proračunskih korisnika, ovlasti župana, čelnika proračunskih korisnika, koje su prava 
i obveze svih korisnika koji se financiraju iz Proračuna. Definiramo opseg zaduživanja i 
pojedinosti na koji način se smije Proračun provoditi. Nećemo ići u detalje Odluke obzirom da 
su u pravilu uvijek iste odredbe jer nema nekih velikih odstupanja u načinu funkcioniranja. Ono 
što je novitet je da uvodimo jedinstveni račun počevši s 01.01.2025. godine i tijekom 2025. 
godine ćemo pojedinačno uvoditi proračunske korisnike te se usklađujemo sa zakonskom 
odredbom koju je propisalo Ministarstvo financija i koje je reklo da zaključno s 01.01.2026. 
godine svi proračunski korisnici moraju poslovati putem jednog poslovnog računa i to putem 
nadležnog Proračuna. Iz ove obaveze isključujemo odnosno dajemo izuzeće za domove za 
starije osobe i za zdravstvene ustanove i to isključivo za ovu godinu s obzirom da su nam u 
planu za uključenje u riznicu s 01.01.2026. godine. U 2025. godini se planiramo zadužiti u 
iznosu od 13 milijuna 135 tisuća eura i to za rekonstrukciju zgrade za smještaj medicinskog 
osoblja u visini od 4,5 milijuna eura, a ostatak sredstava će se koristi u kapitalna ulaganja u 
škole, konkretno u rekonstrukciju zgrada, saniranje i obnovu sportske dvorane vanjskih 
igrališta i to za četiri osnove škole Marčana, Petar Studenac Kanfanar, Vladimir Gortan Žminj 
i Fažana. Dio ovih škola će se sufinancirati i iz drugih izvora, konkretno i iz izvora EU fondova. 
Naglašava se, odgovornost župana, a time i čelnika proračunskih korisnika obzirom da je 
njihov financijski plan sastavni dio Proračuna.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i otvara raspravu po klubovima, Vili Bassanese 
izvolite.

VILI BASSANESE, u ime Kluba SPD-a zahvaljuje i pozdravlja svih. Ovo je prva točka 
praktički gdje je otvorena rasprava, a ona je sastavni dio donošenja nekog Zaključka ili 
Odluke za što smo uskraćeni, a ja već više puta ponavljam, ništa osobno ali niste na razini 
ove Skupštine i imate manjak znanja ali to ne bi trebali trpjeti kao vijećnici. To trebate riješiti 
prije same Skupštine. Prošli put sam pitao pročelnicu i naravno odgovor nisam dobio. Mi 
smo jedina županija u Istri koja glasa o Prijedlogu Proračuna, formalno pravno gledajući 
samo Zakon o proračunu mi smo danas izglasali rebalans Proračuna jer se isti mijenjao s 
amandmanima predlagatelja ili koji su prihvaćeni. Istom tom logikom, trebala je biti otvorena 
rasprava, no izgleda da je to viša razina koju praktički ne možemo razumjeti ili ne želimo 
razumjeti. Kako se ono kaže, što manje znaš više pitaš pa ćemo sačekati 18. 05. 2025. 
godine za te odgovore. Naravno, sada me zanima zbog čega su slijedeće točke Prijedlog 
programa javnih potreba, kada je program javnih potreba sastavni dio Proračuna. Tehnički 
se može dogoditi da pola njih otiđe i onda nećemo izglasati javne potrebe, a izglasali smo 
Proračun, odnosno nismo izglasali Proračun nego rebalans Proračuna. To su tehnički detalji 
koji su neka razina osnovnog znanja, a kada to kršimo i usput kršimo neke demokratske 
standarde onda se samo možemo smijati kao što se vi smijete meni, trebao bi se smijati i ja 
Vama ali ja sam ipak džentlmen.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara pojedinačnu raspravu te daje riječ Robertu Veleniku, 
izvolite. 

Mr.sc. ROBERT VELENIK, IDS-DDI obzirom na izrečeno gospodina Bassanesea moram ga 
ispraviti. Nije nikakav rebalans, jer rebalans znači ili smanjenje nekih stavki ili povećanje jer 
se povećavaju prihodi. Tu je sve jasno, Proračun je uvijek identičan kojeg smo izglasali u 
prvom čitanju samo se stavke drugačije raspoređuju. Ono što svakako naglašavam je da isti 
modalitet koji koristi županija koriste i mnogi gradovi u Istri pa i Hrvatskoj. Ne vidim problem 
zašto se ne bi dva puta čitao, to je veća razina demokratičnosti nego da se u jednom horuku 
sve to napravi.
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VILI BASSANESE, SDP znači sam riječ rebalans, znači rebalansiranije u zadanim okvirima i 
tu se slažemo, međutim malo ste pobrkali kako župan kaže kruške i jabuke ja Vam neću sada 
odgovoriti i docirati Vam ali vjerujte mi niste u pravu.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ slijedećem vijećniku Boljunu, izvolite. 

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! kao što je vijećnik Bassanese rekao, mi možemo čitati 2 puta 
ali ne možemo glasati dva puta, glasanje tada je bilo protuzakonito.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ vijećniku Jakovčiću, izvolite. 

IVAN JAKOVČIĆ, IDS-DDI, navodi da je izabran u ovu Skupštinu prvi put 1993. godine. Od 
tada do danas smo radili na isti način. Bio sam u Hrvatskom Saboru, tako se radilo, u EU 
Parlamentu se radi malo drugačije. Dajte ljudi, malo manje vrijeđanja malo više poštivanja i 
jednih i drugih. Mi Vas iz opozicije poštujemo jer svatko ima pravo na svoje stavove i ideje, 
živimo u demokraciji ali nemojmo omalovažavati predsjednicu, župana, pročelnike, pročelnice. 
Budimo malo pristojniji, samo to Vas molim. Ova Skupština nije nepristojna ali neki nastupi, u 
odnosu na povijesne Skupštine Istarske županije su ispod mojih očekivanja od osoba koje 
dobro znam.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE s obzirom da nema prijavljenih, zatvara raspravu i daje riječ 
županu. 

ŽUPAN, ne znam da li je vijećnik Bassanese imao nenamjerni lapsus. Rekli ste da smo jedina 
županija u Istri i jesmo jedina županija u Istri.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje. 
Konstatira da je sa 26 glasova ZA i 9 SUZDRŽANIH glasova, Skupština donijela

ODLUKU
o izvršavanju proračuna Istarske županije za 2025. godinu

Ad-5.
Prijedlog Odluke o višegodišnjem planu uravnoteženja Proračuna Istarske županije za 

2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu

Mr.sc. BARBARA ŠKREBLIN-BOROVČAK navodi da se Odluka o višegodišnjem 
uravnoteženju Proračuna donosi u situacijama kada je u Proračunu planiran ili višak ili manjak 
koji se donosi iz prethodnih godina, a planira se koristiti ne samo u projekcijskoj godini nego 
se planira koristiti ili sanirati u projekcijskim godinama, a to je 2026. i 2027. godina. Proračun 
Istarske županije je zbir kako Proračuna županije tako i financijskih planova proračunskih 
korisnika. Istarska županija u Proračunu nema takvog viška niti manjka, a takav višak i manjak 
iskazale su ustanove, Specijalna bolnica Martin Horvat Rovinj, Nastavni zavod za javno 
zdravstvo, Istarski domovi zdravlja, Povijesni i pomorski muzej Istre, Talijanska srednja škola 
Leonardo da Vinci i Gimnazija i strukovna škola Pazin. Oni su na svojim predstavničkim 
tijelima donijeli istovjetan akt kojim su definirali koje viškove i manjkove će provoditi kroz 
trogodišnje proračunsko planiranje. Ovim aktom prihvaćamo njihove odluke i slažemo se s 
njihovim postupkom uravnoteženja. Predlažem da se ova Odluka prihvati.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih, zatvara raspravu i daje točku na glasanje. 
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Skupština Istarske županije sa 27 glasova ZA i 9 SUZDRŽANIH donosi

ODLUKU
o višegodišnjem planu uravnoteženja Proračuna Istarske županije za 2025. godinu i 

projekcije za 2026. i 2027. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE predlaže vijećnicima da se sjednica nastavi bez uvodnih 
obrazloženja. Svi su suglasni. 

Ad-6.
Prijedlog Odluke o uvođenju Jedinstvenog računa proračuna Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim pojedinačnu raspravu.

VILI BASSANESE, SDP navodi da će sada biti mudar ili lukav kao i Nino Jakovčić. Iskoristiti 
ću ovu govornicu da pitam, ne znam, spustio sam se s ponosa Istre Učke iz Primorsko 
goranske županije pa bih pitao da li se ovo odnosi možda na riznicu, uvođenje jedinstvenog 
računa Proračuna Istarske županije. Mi imamo od 2009. godine. Hvala.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zatvara raspravu i daje riječ pročelnici, izvolite. 

Mr.sc. BARBARA ŠKREBLIN-BOROVČAK navodi da bi čestitala svim gradovima, općinama 
i županijama koje imaju uvedenu jedinstvenu riznicu. Mi smo svjesni toga da možda malo 
kaskamo ali unazad tri godine, uvjeravam Vas mi vrlo aktivno radimo na tome da riješimo ovaj 
izazov. Naglašavam da imamo 64 proračunska korisnika iz raznih djelatnosti i da je to jako 
velik opseg i podataka i različitih načina postupanja i djelatnosti kojima se bave, tako da 
zadatak je poprilično kompleksan. Ono što je važno je da nama riznica nije samo ukidanje žiro 
računa i svođenje svih proračunskih korisnika na jedan žiro račun već smo mi to htjeli napraviti 
kvalitetnije. Naš projekat se sastoji od dva razdvojena pod projekta. Jedan je uvođenje svih 
proračunskih korisnika na isti računovodstveni informatički sustav kako bismo imali lakšu 
usklađenost i pomoć pri knjiženju i usklađivanju te lakše financijsko izvještavanje. Krenuli smo 
i sa ukidanjem žiro računa i to planiramo odraditi u toku 2025. godinu. Sve te stvari zahtijevaju 
kadrovsko prilagođavanje i sigurnu informatičku podršku jer ne možemo se dovesti u situaciju 
da ljude stavimo pred gotov čin da moraju raditi nešto u što nisu sigurni i da ne mogu sastaviti 
financijske izvještaje.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o uvođenju Jedinstvenog računa proračuna Istarske županije

Ad-7.
Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije – Regione Istriana za 

2025. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 27 glasa ZA i 6 SUZDRŽANIH 
donosi  

PROGRAM 
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javnih potreba u kulturi Istarske županije – Regione Istriana za 2025. godinu

Ad-8.
Prijedlog programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2025. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu 
raspravu, kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 29 glasova ZA i 6 SUZDRŽANIH 
donosi  

PROGRAM
javnih potreba u sportu Istarske županije za 2025. godinu

Ad-9.
Prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2025. 

godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu 
raspravu, kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 30 glasova ZA i 6 SUZDRŽANIH 
donosi  

PROGRAM
 javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2025. godinu

Ad-10.
Prijedlog Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2025. 

godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu 
raspravu, kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 29 glasova ZA i 6 SUZDRŽANIH 
donosi  

PROGRAM
javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2025. godinu

Ad-11.
Prijedlog Odluke o usvajanju Plana razvoja obrazovanja Istarske županije do 2030. 

godine

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, Ivan Iskra izvolite. 

IVAN ISKRA, u ime Kluba MOŽEMO! Zahvaljuje i pozdravlja svih, ukratko, vezano uz Vladinu 
uredbu o fiskalnoj odgovornosti vrtića. Budući da je u Planu samo navedeno spomenuto da 
će se ona primjenjivati, ona u primjeni već godinu dana. Zanima me da li će se napraviti 
određena analiza primjene te uredbe za vrtiće te hoće li se ona primijeniti u jednom djelu 
Plana. Isto tako, pitanje vezano za učenike s teškoćama u razvoju i njihove pomoćnike. U 
Planu duži period nije prikazano povećanje broja asistenata što se u samoj praksi nažalost 
pokazalo da će biti sve veći broj učenika s teškoćama u razvoju. Hoće li se jednim dijelom tu 
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promijeniti i uvažiti sama aktualnosti. Te vezano za financijska sredstva za poticanje rada 
učitelja u osnovnim i srednjim školama sa darovitim učenicima ako mi možete malo pojasniti.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zatvara raspravu po klubovima i otvara pojedinačnu raspravu. 
vijećnice Brussich izvolite. 

TAMARA BRUSSICH, IDS-DDI pozdravlja svih, navodi da bi se samo kratko osvrnula na ovaj 
dokument koji je kvalitetno i iscrpno napravljen. Ima svoja polazišta u agendi 2030. i ono što 
me posebno veseli je da je lijepo povezan sa održivim razvojem. Ono što valja reći, neću 
odgovoriti na tvrdnju gospodina Iskre vezano za fiskalnu u vrtićima koja se provodi već dugi 
niz godina. Htjela sam reći da su podaci u ovom dokumentu na neki način prikupljani i neću 
reći stari jer nisu stari nego me zanima što će se događati u budućem razdoblju. Hoće li se 
ovaj Plan obzirom na njegovo trajanje do 2030. godine usklađivati s postojećim podacima na 
portalu Eurydice koji se bavi odgojem i obrazovanjem na svim razinama. Možda ne bi bilo loše 
u nekom budućem razdoblju krenuti u usklađivanje podataka koji su tamo vrlo ažurni, a tiču 
se cijelog sustava odgoja i obrazovanja u Republici Hrvatskoj. U svakom slučaju dokument je 
jako dobro napisan i mislim da nam je bio iznimno potreban i da bi naše škole u budućnosti 
uz ostale dokumente koristiti i njega u planiranju svojih razvojnih aktivnosti.

IRENA PERUŠKO, IDS-DDI uvažena predsjednice, kolege i kolegice vijećnice, župane i 
suradnici, pročelnici i pročelnice, poštovani predstavnici medija dobar dan, buongiorno a tutti. 
Ja bih molila samo se nadovezati na kompletnu cijelu ovu raspravu. Nakon što je usvojen 
Proračun Istarske županije za 2025. godinu, za one vijećnike koji dižu ruke za usvajanje 
programa javnih potreba, a nisu podržali Proračun da to ne čine jer su programi javih potreba 
sastavni dio Proračuna. Samo toliko. Ako ste suzdržani čitavo vrijeme onda ste suzdržani i u 
programima i u rebalansu Proračuna. Onako kako tvrdi gospodin Bassanese doista tvrdi, 
mislim da je tu u pravu. Prebrojali smo prije 23, 24 vijećnika koji nisu glasali za Proračun. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE mislim da je pravo svakog vijećnika da glasa po svojoj 
savjesti. Daje riječ vijećniku Kalcu, izvolite. 

RENATO KALAC, MOŽEMO! navodi da je ovo bila povreda Poslovnika. Vi to naravno znate, 
a niste dobili opomenu, a trebali ste. Cilj moje teme nije to. Ja sam želio pohvaliti ovaj program 
kao vrlo kvalitetan, stručan i kompetentan. Podržavam ga, naročito želim istaknuti točku 2.3.2. 
strateški okvir srednjoškolskog odgoja i obrazovanja koji me vraća u dane moje mladosti kada 
je mene PPK Pazin sufinancirao kao učenika u dijelu potreba za poljoprivrednim 
obrazovanjem. Vraćam se u ono vrijeme kada je pazinska škola obrazovala kadrove za 
Pazinku, Istraplastiku za Arenu, Istra građevno za ciglanu i ostalo. To je u ovom materijalu 
sadržano vrlo kvalitetno i odgovorno. Želim samo istaknuti svaku pohvalu.

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! samo bi se osvrnuo na ovo što kolegica Peruško kaže. Dakle, 
Proračun je usvojen i nakon toga imamo opcije glasati i ne glasati po svim točkama. Po vašoj 
logici, ni ostatak odluka u slijedećoj godini ne treba glasati. Onda što ćemo, ne moramo ni 
dolaziti. Tako da mi ta logika nikako ne stoji. Ne možemo simplificirati stvari sa da ili ne. 
Proračun je kompleksan, mi smo ovdje rekli da su neka ulaganja bila u redu neka nisu. 
Smatramo da nije dovoljno razvojan i zelen. Usvojen je, vidjeli smo i sada glasamo po tim 
točkama dalje. Inače što, mogli smo se dignut i otići. Samo to sam imao potrebu reći.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE pozivam vijećnike da sada raspravljamo o točci broj 11, a ne 
o tome što je bilo i kako je tko glasao. Rasprava na temu točke broj 11. S obzirom da nema 
više prijavljenih molim odgovor predlagateljice, izvolite. 

PATRICIA PERCAN, pozdravlja svih i zahvaljuje na lijepim riječima i pohvalama od strane 
Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu ali i Aurore, našeg regionalnog 
koordinatora, koja nam je u svim našim prijavama projekata ali izradama strateških 
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dokumenata vrlo važan partner. Samo kratko, gospodin Iskra, evo čuli ste od vijećnice Tamare 
Brussich da naši vrtići to već dugo vremena rade. I sami znate da su osnivači vrtića ili privatne 
osobe ili jedinice lokalne samouprave. Dakle, županija nije osnivač i tu nemamo prevelikog 
utjecaja ali važno je podsjećati na poštivanje zakonskih odredaba. Broj djece s teškoćama u 
razvoju raste, a broj pomoćnika nam propisuje projekt. Ove godine imamo 99 pomoćnika ali 
imamo i određen broj koji financira Istarska županija. Pratimo pokazatelje i tu se nadovezujem 
i na opasku vijećnice Brussich na usklađenje podataka. U samoj izradi dokumenata je 
prezahtjevno ali zato svi znamo da imamo na raspolaganju izvore koje ste navela ali isto tako 
Ministarstvo znanosti, obrazovanja i mladih ima svoj famozni e-Rudnik gdje se svi ti podaci 
mogu dobiti i oni su nama osnova su u radu. Za darovite učenike smo osigurali sredstva u 
Proračunu za edukaciju učitelja koje bi prepoznale darovite ali imam i dobru vijest a to je da 
smo dobili projekt za darovite na nivou županije. Uključene su neke neke naše osnove i 
srednje škole, zajednica tehničke kulture, uključeno nam je veleučilište. To je vijest unatrag 
nekoliko dana. Ime projekta je ISTEM, Istra STEM.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKA
o usvajanju Plana razvoja obrazovanja Istarske županije do 2030. godine

Ad-12.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana provedbe i financiranja socijalnih programa i 

projekata u Istarskoj županiji u 2025. godini

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu 
raspravu, kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o prihvaćanju Plana provedbe i financiranja socijalnih programa i projekata u Istarskoj 

županiji u 2025. godini

Ad-13.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana za zdravlje Istarske županije od 2025. do 2027. 

godine

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima vijećnik Boljun, izvolite.

SLAVEN BOLJUN u ime Kluba MOŽEMO! navodi kako bi sada, ako se pročelnica Antić 
slaže postavio sva pitanja koja ima po ove četiri točke. Prije ste odgovarali na vijećničko 
pitanje ali čisto da dobijemo neke točne podatke. Koji bi bio točan broj i postotak obiteljskih 
liječnika koji već danas mogu zatražiti mirovinu, odnosno koliko će ih kroz 5 godina morati ići 
u mirovinu. Ne znam da li ste rekli, ali koliko je liječnika došlo kroz Program mjera. Možete li 
nam pojasniti kada liječnici koji imaju privatnu praksu odu u mirovinu, dakle onda imamo 
timove bez nositelja. Vidjeli smo na stranicama da ih je 22 ili 23 u cijeloj Istri. Samo za 
javnost, nas tu vijećnike da pojasnite kako funkcioniraju timovi bez nositelja. Nadalje, znamo 
da u Puli imamo četiri pedijatra, to je nekih 80 tisuća ljudi pa ako može reći koji su planovi za 
popunjavanje kada odu u mirovinu. Kako funkcionira kada imamo puno stranih radnika u 
Istri, kako funkcionira taj sustav. Da li idu prvo kod liječnika opće prakse ili bi trebali na 
medicinu rada. Kako je riješeno njihovo pravo, čujem da tu isto poslodavci dosta često 
barataju s tim podacima. Vezano uz tablicu specijalista medicine, hoće li to biti dovoljno. 
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Kako ste došli do tih brojki? Vezano uz burzu radnika, koliko dugo maksimalno mogu radnici 
raditi kod drugog poslodavca i da li mogu raditi i kod svog onda ili se to gleda kao 
prekovremeno. Znamo da dosta ljudi ide na specijalizaciju u Zagreb ili druge gradove barem 
jedan dio godine, da li su ovim mjerama i za njih predviđene neke mjere koje će povećane 
troškove života subvencionirati.

POTPREDJEDNICA SKUPŠTINE zatvara raspravu po klubovima i otvara pojedinačnu, 
vijećnik Bassanese izvolite. 

VILI BASSANESE, SDP navodi da bi htio samo reći ono što župan nije dovršio. Prije svega 
bi htio pohvaliti rad pročelnice koja je napravila ogroman iskorak, župana u tom dijelu isto 
treba pohvaliti. Određeni gradovi živo pomažu u tome. Dakle, ako vi kupite četiri stana to je 
preko milijun eura, znate i onda kad date liječnicima ili date stipendiju da se financira po 
cijeloj Hrvatskoj tako da to rade gradovi. Bar to radi moj grad. Ne treba to sada na sva zvona 
ali kada župan to izlaže i Vi isto, u javnosti, nadopunite se. Nemojte kazati dali smo nego dali 
smo svi mi. To je razlika. Kao što je htjela gospođa Peruško reći radi se o dosljednosti, to je 
jedna ljudska osobina pa bi trebala biti karakteristika politike. Kada je zdravlje građana u 
pitanju mislim da tu nema ni stranaka ni općine ni gradova ni države ni županije, odnosno svi 
smo jedna država. Na tom pravcu bi svi trebali komunicirati. Svi bi trebali biti zajednički, nitko 
ne bi trebao izlijetati s bilo kojim političkim pitanjima tako da to ste sve već odgovorili na 
prošloj sjednici pa bi trebali imati snimak i trebalo bi pročitati što piše zapisniku jer jedno je 
politika, a drugo je politikantstvo. U svakom slučaju, problema ima i bit će ih. Oni koji su u 
izvršnoj vlasti, ti politički svijet percipiraju na jedan drugačiji način nego kad je netko u 
predstavničkoj vlasti, vjerujte mi. To su veliki problemi i ako želimo biti ozbiljni, korektni i 
konkretni onda se o tim stvarima ne razgovara puno ali se puno više pomaže.

POTPREDJESNICA SKUPŠTINE grazie collega Bassanese se ci sono altri annunciatisi per 
prendere la parola. Dunque, dala bih riječ pročelnici Antić da odgovori na postavljena 
pitanja, izvolite. 

DR. GORDANA ANTIĆ zahvaljuje na pitanjima i interesu. Tu mi se sada preklapa sa 
slijedećim točkama ali ću se truditi biti brza i već se imam osjećaj da se ponavljam. Što se 
tiče liječnika obiteljske medicine, kada sam ranije odgovarala na pitanje rekla sam da smo 
našli ukupno 21 liječnika, od toga jednog specijalistu. Nama u primarnoj zdravstvenoj zaštiti 
trebaju liječnici obiteljske medicine, to je specijalizacija koja traje četiri godine ali na sreću to 
mogu raditi i mladi liječnici opće medicine. Za sada su to liječnici opće medicine. Prošle 
godine smo poslali 19 liječnika na specijalizaciju i to je naša nada u njihov povratak. Uvijek 
imamo potencijalu prijetnju, presuda Ustavnog suda da oni nama više ne odgovaraju i ne 
moraju nam se vratiti. To se često dešava s Općom bolnicom Pula, oni ostaju u klinikama 
odnosno idu u inozemstvo. Moraju platiti iznos od 3 do 4 tisuće eura ali to je presuda 
Ustavnog suda na koju ne možemo utjecati ali se nadamo da će se svi vratiti jer su 
porijeklom iz Istre. Trenutno od 114 ambulanti, 14 ih je bez nositelja ali to su mladi liječnici i 
sada smo u procesu pregovaranja s njima da na neki način ostanu u obiteljskoj medicini. 
Tim za ljudske resurse osmišljava dodatne mjere baš za liječnike obiteljske medicine da 
bismo to učinili privlačnim mjestom. Sve usluge se pružaju i upravo smo otkrili resurs stranih 
radnika koji nisu opredijeljeni liječnicima obiteljske medicine odnosno njihovi virtualni kartoni 
vise negdje u zraku za koje HZZO dobiva novac poslodavaca, a nisu recimo dodijeljeni 
našim Istarskim domovima zdravlja i ambulantama pa je ravnatelj u tom pravcu krenuo u 
organizaciju i da vidimo gdje imamo prostora kako bi liječnici upotpunili broj kartona. Dobili 
smo čak 122 nove ambulante ali kako kažem imamo 114, po staroj je bilo 117. Sada radimo 
istraživanje gdje bi trebalo eventualno dodatnih ambulanti, odnosno gdje imamo smanjeni 
broj kartona jer ljudi ne gravitiraju uvijek tamo gdje stanuju. Liječnici koji idu u mirovinu, a to 
je do 2028. godine je ukupno 139 u našim ustanovama. Kako koji liječnik odlazi u mirovinu 
koji je sada privatnik u zakupu ta ambulanta se vraća u IDZ-a. Liječnici koji su privatnici oni 
su potpuno neovisni o našem sustavu. To je nešto što je učinjeno svojevremeno i što meni 
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osobno nije najbolje rješenje za javni sustav jer kada odu tada problem pada cijeloj 
zajednici. Mjeru koju pripremamo za 2025. godinu je 10 stipendija za studente medicine, 
četvrte, pete i šeste godine u iznosu od tisuću eura, preko IDZ-a, samo i isključivo za rad u 
IDZ-a kako bismo ih, taj broj mjeseci koji će primati stipendiju zadržali. Mislimo da ćemo 
mjesto učiniti prihvatljivijim i planiramo infrastrukturu izmjenu te je u najavi jedan EU projekt 
za uređenje dodatnih ambulanti. Nadomak smo rješenja nove ambulante na Velom Vrhu, 
dogovaramo u Vižinadi, imamo u planu i Medulin. Započeo se plan edukacije da bi se mogli 
dodatno educirati da bi radno mjesto bilo kvalitetno i poželjno. Što se tiče pedijatara, opće 
stanje u Republici Hrvatskoj je loše jer mladi ljudi više ne žele odgovornost, ne želi imati 
uvijek dva pacijenata jer uz dijete imaju i roditelje. U naše staro doba mi bi se otimali za tu 
specijalizaciju i molili, a nismo je mogli dobiti. Sada se bira radiologija koja se može raditi od 
kuće, dermatologiju i ostale specijalizacije gdje mogu dodatno privatno zaraditi. Uslijed 
nedostatka medicinskih sestara, Pravilnik o bolničkoj hitnoj propisuje da u tom tzv. timu T 2 
bude sestra koja vozi, a vozač. Sada imamo paradoks da sestre ne žele voziti vozilo pa 
ćemo pokušati različitim inicijativama ukazati na neke nelogičnosti koje bi trebalo riješiti na 
državnom nivou. Što se tiče burze zdravstvenih radnika, sada je 400 radnika uključeno u nju 
i oni rade u našem sustavu i sa privatnim obiteljskim liječnicima i izvršavaju zadatke. To je 
cijena 150%, cijena prekovremenog rada, dopunski rad to smo upravo čuli da se nova 
Ministrica s tim uhvatila u koštac. Postoji opet paradoks, a to je Zakon o radu koji propisuje 
da možete imati 50 radnih sati tjedno, odnosno 180 sati godišnje ukupno. Po tome nitko ne 
bi mogao raditi dopunski rad. Početak priče je u promjeni Zakona o radu ali to je opet 
državna razina, a ne naša. To ćemo ići sve sa inicijativama. Jednostavno, u Republici 
Hrvatskoj nema dovoljno ljudi te ćemo ići sa izmjenom priznavanja inozemnih stručnih 
kvalifikacija kako su to već neke zemlje i napravile. Citirati ću njemačkoj premijera od prije 
dva mjeseca koji je rekao: „gelernt ist gelertn“, „naučeno je naučeno“ i rekao je ukoliko 
Njemačka želi biti predvodnik u ekonomiji i dalje, tada moraju sve one koji su završili školu i 
rade u svojim zemljama, najmanje dvije godine direktno primiti, a regulirane profesije, to su 
ove naše profesije, unutar mjesec dana moraju dobiti priznanje. Kod nas to traje tri godine i 
tu je problem. Imamo jedan bračni par koji želi doći kod nas u Rovinj, radiolog i ginekolog i 
procedura traje već godinu dana i tu zapinjemo na državnoj razini. Što se tiče specijalizanata  
oni imaju mogućnosti raditi preko burze zdravstvenih radnika kada dođu ljeti kod nas u 
dodatnom radu. Stanarina imamo 50 za Opću bolnicu Pula i 100 za sve ove ostale. Za sada 
je to bilo dovoljno uz one koji su nam pomogli sa stanovima, a to je naročito grad Umag, 
Novigrad, Buje, sjeverozapad i Poreč također, Rovinj koji nam daje dodatne stanove i Labin.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
 o prihvaćanju Plana za zdravlje Istarske županije od 2025. do 2027. godine

Ad-14.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje 

Istarske županije za 2025. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu 
raspravu, kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje Istarske županije za 2025. 

godinu
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Ad-15.
Prijedlog Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Financijskog plana 

ŽUC-a Istarske županije za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE  otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu 
raspravu, kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ZAKLJUČAK
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Financijskog plana ŽUC-a Istarske županije za 

2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu

Ad-16.
Prijedlog Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog  Drugih izmjena i 

dopuna Financijskog plana ŽUC-a Istarske županije za 2024. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ZAKLJUČAK
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog  Drugih izmjena i dopuna Financijskog plana 

ŽUC-a Istarske županije za 2024. godinu

Ad-17.
Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske županije 

za 2025. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 32 glasa ZA i 2 SUZDRŽANA 
donosi  

PLAN
davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske županije za 2025. godinu

Ad-18.
Prijedlog Zaključka o donošenju prijedloga Istarske županije za izradu Nacionalnog 
plana specijalističkog usavršavanja zdravstvenih radnika za petogodišnje razdoblje 

(2025-2029)

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  



31/41

ZAKLJUČAK
o donošenju prijedloga Istarske županije za izradu Nacionalnog plana specijalističkog 

usavršavanja zdravstvenih radnika za petogodišnje razdoblje (2025-2029)

Ad.-19
Prijedlog Programa mjera za zadržavanje i privlačenje ljudskih resursa u javnim 
zdravstvenim ustanovama i domovima za starije osobe Istarske županije u 2025. 

godini

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

PROGRAM
mjera za zadržavanje i privlačenje ljudskih resursa u javnim zdravstvenim ustanovama i 

domovima za starije osobe Istarske županije u 2025. godini

Ad.-20
Prijedlog Odluke o kriterijima za određivanje zakupnine za poslovni prostor Istarskih 

domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za obavljanje zdravstvene 
zaštite u mreži javne zdravstvene službe uključujući ljekarničku djelatnost i dentalnu 
tehniku, za obavljanje zdravstvene zaštite izvan mreže javne zdravstvene zaštite i za 

nezdravstvene djelatnosti

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o kriterijima za određivanje zakupnine za poslovni prostor Istarskih domova zdravlja i 
Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za obavljanje zdravstvene zaštite u mreži javne 
zdravstvene službe uključujući ljekarničku djelatnost i dentalnu tehniku, za obavljanje 

zdravstvene zaštite izvan mreže javne zdravstvene zaštite i za nezdravstvene djelatnosti

Ad.-21
Prijedlog Odluke o sklapanju Sporazuma o uređenju međusobnih imovinskopravnih 

odnosa sa Centrom M.A.R.E.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o sklapanju Sporazuma o uređenju međusobnih imovinskopravnih odnosa sa Centrom 

M.A.R.E.

Ad.-22
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Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 
stranaka iz proračuna Istarske županije do raspuštanja aktualnog saziva Skupštine u 

2025. godini

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih stranaka iz proračuna Istarske 

županije do raspuštanja aktualnog saziva Skupštine u 2025. godini

Ad.-23
Prijedlog izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 

2024. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 29 glasova ZA i 6 
SUZDRŽANIH donosi  

IZMJENE
i dopune Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2024. godinu

Ad.-24
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 

decentraliziranih funkcija osnovnih škola za 2024. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 29 glasova ZA i 6 
SUZDRŽANIH donosi  

ODLUKU
o izmjeni Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 

osnovnih škola za 2024. godinu

Ad.-25
Prijedlog Odluke o imenovanju Povjerenstva za nadziranje rada koncesionara i 

izvršavanje obaveza iz ugovora o koncesijama na pomorskom dobru

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o imenovanju Povjerenstva za nadziranje rada koncesionara i izvršavanje obaveza iz 

ugovora o koncesijama na pomorskom dobru
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Ad.-26
Prijedlog Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg 

paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području Istarske 
županije za 2026. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg paušalnog iznosa turističke 

pristojbe za općine i gradove na području Istarske županije za 2026. godinu

Ad.-27
Prijedlog Odluke o trećim izmjenama i dopunama Odluke o imenovanju i razrješenju 

mrtvozornika na području Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o trećim izmjenama i dopunama Odluke o imenovanju i razrješenju mrtvozornika na području 

Istarske županije

Ad.-28
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju Statuta 

Osnovne škole Vladimira Nazora

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 35 glasa ZA i 1 SUZDRŽANIM 
donosi  

ODLUKU
o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju Statuta Osnovne škole Vladimira 

Nazora

Ad.-29
Prijedlog Odluke o promjeni naziva Osnovne škole Vladimira Nazora

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o promjeni naziva Osnovne škole Vladimira Nazora
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Ad.-30
Prijedlog Odluke o promjeni naziva Osnovne škole Fažana

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o promjeni naziva Osnovne škole Fažana

Ad.-31
Prijedlog Odluke o promjeni naziva Škole primijenjenih umjetnosti i dizajna Pula

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o promjeni naziva Škole primijenjenih umjetnosti i dizajna Pula

Ad.-32
Prijedlog Odluke o promjeni naziva Medicinske škole Pula

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o promjeni naziva Medicinske škole Pula

Ad.-33
Prijedlog Odluke o promjeni naziva Tehničke škole Pula

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o promjeni naziva Tehničke škole Pula

Ad.-34
Prijedlog Odluke o promjeni naziva Glazbene škole Ivana Matetića Ronjgova

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  
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ODLUKU
o promjeni naziva Glazbene škole Ivana Matetića Ronjgova

Ad.-35
 Prijedlog Odluke o promjeni naziva Turističko-ugostiteljske škole Antona Štifanića 

Poreč

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o promjeni naziva Turističko-ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč

Ad.-36
Prijedlog Odluke o promjeni naziva Industrijsko obrtničke škole Pula

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o promjeni naziva Industrijsko obrtničke škole Pula

Ad.-37
Prijedlog Odluke o promjeni naziva Srednje škole Mate Balota

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o promjeni naziva Srednje škole Mate Balota

Ad.-38
Prijedlog Odluke o promjeni naziva Ekonomske škole Pula

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o promjeni naziva Ekonomske škole Pula

Ad.-39
Prijedlog Odluke o promjeni naziva Učeničkog doma Pula
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o promjeni naziva Učeničkog doma Pula

Ad.-40.
Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko

korištenje na dijelu k.č. br. 4497 k.o. Poreč

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko

korištenje na dijelu k.č. br. 4497 k.o. Poreč

Ad. - 41.
Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko

korištenje na dijelu k.č. br.2746, 2748 i 2749 sve k.o. Poreč

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 35 ZA i 1 SUZDRŽANIM donosi  

ODLUKU
o davanju koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko
korištenje na dijelu k.č. br.2746, 2748 i 2749 sve k.o. Poreč

Ad. - 42.
Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko

korištenje na dijelu k.č. br.3960 k.o. Umag

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu. Vijećnice 
Aškić, izvolite.  

KOVILJKA AŠKIĆ, NEZAVISNA navodi kako se samo htjela osvrnuti na cijenu od 2 eura po 
m2. Prethodna koncesija za k.č. 4497 Poreč je 4 eura po m2, sve su slične djelatnosti korištenja 
obale i aquagana. Ova od 444 kvadrata isto tako u Poreču je 3 eura i ova po 2 eura. Izgleda, 
ne znam, vjerojatno je napravljena neka analiza ali što više zagrabiš to manje platiš. Voljela 
bih čuti obrazloženje zbog čega je ovdje samo 2 eura m2.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE s obzirom da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje riječ 
pročelniku, izvolite. 

Dr.sc. MIRKO RADOLOVIĆ naglašava da je dokumentacija o nadmetanju i obavijest o 
namjeri davanja koncesije već zadnji put raspravljana te da smo to već bili obrazlagali. Vezano 
na pojedine iznose u pojedinim prijedlozima odluke o davanju koncesija. Radi se o različitim 
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obuhvatim i o različitim djelatnostima koje se tamo rade. Vezano uz k.č. 4497 k.o. Poreč, iako 
je već usvojena, radi se o korištenju aquagana i iznajmljivanju suncobrana i ležaljki, kajaka, 
rekvizita i supova, uređenje aquagana i korištenje morske vode. Što se tiče drugog aquagana, 
sve k.o. Poreč, tu ima mogućnost ishođenja sukladno građevinskog dozvoli i obavljanje 
djelatnosti pružanja aquagana. Što se tiče ovog zadnjeg, koji je najjeftiniji, činjenica je da je 
najveća površina ali tu se isključivo radi o iznajmljivanju suncobrana, ležaljki i ostalih rekvizita 
s time da za razliku od ovih ostalih koji su manji u ovom dijelu se može najviše 40% površine 
može iskoristit za obavljanje djelatnosti pa to je isto razlog zašto je ova naknada nešto manja, 
a obuhvat nešto veći. Nema ograđivanja niti ograničavanja kretanja što nema ni na ovim 
ostalim dijelovima. Bitno je što se daje u koncesiju, koje su djelatnosti koje se mogu obavljati 
i da li se može koristiti cjelokupni obuhvat tog dijela ili se jedan dio mora pustiti odnosno ostaviti 
slobodan.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje.
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 32 glasa ZA, 1 PROTIV i 3 
SUZDRŽANA donosi  

ODLUKU
o davanju koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko

korištenje na dijelu k.č. br. 3960 k.o. Umag

Ad.-43.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvještaja o radu Istarskog veleučilišta – Universita

Istriana di scienze applicate

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima. Vijećnice Tomaić izvolite. 

TATJANA TOMAIĆ u ime Kluba HDZ-a moli kratko objašnjenje od dekana Korace, Vi ste 
bili na Odboru za društvene djelatnosti i dali ste nam jedno iscrpno Izvješće na čemu se 
zahvaljujemo. Međutim, kako ste malo žurili zbog proslave sa županom, nisam Vam stigla 
postaviti pitanje. Interesira me kakva je situacija međuljudskih odnosa na veleučilištu i tih 
raznih tužbi što čujemo da su u tijeku kao i žalbe za mobing?

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da je uvodno zaboravila reći da je danas s nama 
prisutan dekan Daglas Koraca, pa možete njemu izravno postavljati pitanja. Vijećnik Slaven 
Boljun, izvolite. 

SLAVEN BOLJUN u ime Kluba MOŽEMO! navodi kako mu je drago da je ova tema danas 
na sjednici. Mislim da je to dobra praksa za sve ustanove. Ja sam kao vijećnik mailom 
zatražio jedan podatak, a Vi ste mi dostavili jedan dokument koji je meni prilično čudan. 
Jedan izlist OTP banke s odrezanim zadnjim stupcem iz kojeg ne možemo uopće vidjeti gdje 
se troši javni novac. To me u Vašem odgovoru začudilo pa Vas molim da objasnite zašto ste 
intervenirali u taj PDF dokument te molim da mi dostavite original izliste OTP-a gdje se vidi 
koji su to troškovi reprezentacije koje se moralo plaćati karticom te da mi dostavite račune i 
prateće priloge da se vidi tko je bio na tome i što se jelo i pilo ili neka druga stvar. To je javni 
novac i mi kao vijećnici ovdje smo dužni štiti taj javni novac. Recimo, 13.05.2022. godine, 
7.486,00 kuna, piše samo reprezentacija ne piše što je bilo tada i zašto bi se skrivalo. 
Nikakav GDPR tu ne igra ulogu za javni novac. Nitko ne traži osobne podatke od ljudi. Molim 
Vas da mi to dostavite. Pitao sam Vas za radne sporove s aktivnim zaposlenicima i bivšim 
zaposlenicima u posljednjih 5 godina. Rekli ste da je tu potrošeno ukupno 1.321,00 euro na 
neki spor iz 2019. godine koji je okončan. Anonimno sam dobio neke brojke, vrlo je 
jednostavno u e-građanima, e–predmet se to pogleda, utipka se i vidi se da je u tijeku radni 
spor pa mi nije jasno kako ste mi odgovori da imamo okončan radni spor, a jučer sam vidio 
da postoji spor. Nas ne zanimaju imena i prezimena, nas zanimaju iznosi i zašto to niste 
istinito dostavili. Baš sam se neugodno iznenadio. Tu još, normalno kao u svakoj parnici 
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imamo i odvjetničke troškove, sudske pristojbe, vještačenje, putne troškove, dakle, zašto je 
to izostavljeno. Nemoguće da je u posljednjih 5 godina utrošeno samo 1.321,00 euro na sve 
parnične radnje. Nadalje, pitao sam Vas da li Veleučilište vodi blagajnu, pa ako možete malo 
detaljnije obrazložiti jer ste odgovorili vrlo kratko da ne vodite blagajnu. Molim da to detaljno 
obrazložite.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ vijećniku Belasu u ime Kluba, izvolite. 

IGOR BELAS u ime Kluba SDP-a navodi kako je kolega Boljun više puta napomenuo da je 
neugodno iznenađen, ja moram reći da smo mi iz SDP-a mnogo puta bili neugodno 
iznenađeni jer smo u prošlosti jako puno puta tražili odgovore na pitanja o radu Istarskog 
veleučilišta, imali bezbrojne konferencije za novinare po tom pitanju ali nas se nije baš nešto 
previše doživljavalo. Iako danas raspravljamo o Izvješću o radu, ja ću se ipak malo vratiti u 
povijest da se ona ne bi ponovila. Tadašnji ravnatelj kada je stupio na dužnost Istarskog 
veleučilišta, znamo da je tada bio zabranjen upis studenata zbog revizijskog izvještaja 
Agencije za znanost i visoko obrazovanje kojom je utvrđena loša kvaliteta izvedbe studijskih 
programa. Taj postupak vrednovanja kvalitete se provodio u studenom 2019. godine, ako 
me sjećanje ne vara. Na koncu je ipak dozvoljen upis uz uklanjanje nedostataka koji je 
produžen s jedne na tri godine. Zanima me da li su ti nedostaci u međuvremenu riješeni. 
Ono što javnost zanima a i medije i nas koji smo iz SDP-a to pitali, je da se u prošlosti dosta 
petljalo s brojem upisa studenata, a znamo da su oni svrha samog veleučilišta. Nemali broj 
puta se tražio broj upisanih studenata a ono što mene osobno žalosti je da se odgovornost 
prebacivala na tadašnju upravu bivšeg dekana Davora Miškovića, kojeg moram istaknuti kao 
jednog velikog gospodina i cijenjenog intelektualca i gospodarstvenika. Sama smjena i način 
na koji se to odvijalo je crna rupa u povijesti Istarskog veleučilišta i nadam se da se to više 
nikada neće ponoviti. Broj studenta se na kraju doznao na inicijativu ravnatelja Upravnog 
vijeća gospodina Pincana, ja mu na tome zahvaljujem. Ako se malo vratimo u bližu prošlost, 
znamo da je broj studenata varirao i samim time su izvršene uplate županije u rad 
Veleučilišta. Ponovit ću da je 2014. godine broj studenata varirao između 140 i 217 
studenata. Tada je Županija Istarskom veleučilištu davala tadašnjih 3,2 milijuna kuna za rad, 
a komparacije radi, 2023. godine je rebalansom prošlogodišnjeg Proračuna svota 
namijenjena za Istarsko veleučilište podebljana s 1,335 milijuna eura na na 1,431 milijun 
eura, dakle 10,8 milijuna kuna, znači više nego trostruko, a broj studenata je manji točnije 
broj svih upisanih oscilira između 72 i 95 studenata. Ja bi htio da sve to nama ravnatelj 
objasni. Vidim da što se tiče financija budućnost je zagarantirana, novci su tu. Izvještaj je 
precizno napravljen ali bi volio stvarno iz Vaših usta, da mi objasnite to podebljanje uplate 
županije i kako će se to iskoristiti. Osobno Vam želim puno sreće u daljnjem radu.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara pojedinačnu raspravu, vijećnice Brussich, izvolite. 

TAMARA BRUSSICH, IDS-DDI napominje da nije ravnatelj nego je dekan. Dekan Koraca, 
drago mi je da ste danas sa nama. Ja se neću osvrtati na financije, na ono što je bilo, na 
priče kuloarske ili ne kuloarske, već na ono što vi radite, što radi znanost u Vašoj ustanovi i 
konkretno o Metrisu. Neki dan smo imali mogućnost vidjeti što Metris radi pa svi oni koje 
zanima čime se bavi Istarsko veleučilište i čime se bavi Metris, to je znanostii to su ozbiljni 
znanstveno istraživački projekti s velikim ozbiljnim projektima i partnerima. Ako otvorite 
stranice Metrisa ili stranice Istarskog veleučilišta vidjet ćete što nastavnici, a pod 
nastavnicima smatram sve one docente, profesore, doktore znanosti koji na Veleučilištu 
rade i njihovi studenti, koliko god da ih bilo i digresija, koliko god novaca mi budemo ulagali u 
znanost u istraživanje u školovanje naših mladih i manje mladih nikada neće biti dovoljno za 
sve ono što možemo. Moje pitanje Vama je da nam kažete koji su najnoviji istraživački 
projekti, koji su njihovi rezultati ili pak koje rezultate očekujete i što imate reći o novim 
programima jer ih imate. Ono što bi ja osobno voljela je da naše Istarsko veleučilište i još 
jedna digresija, utemeljitelj Pedagoškog fakulteta u Puli je Istrijan, Toni Peruško, jedan od 
prvih Pedagoških fakulteta, odnosno ondašnje pedagoške akademije u bivšoj državi pa je po 
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meni nešto vrlo važno da se njeguje i Sveučilište Jurja Dobrile odnosno financiranje 
Sveučilišta. Neki dan je župan potpisao Ugovor s novoizabranim rektorom kojemu isto valja 
čestitati na mandatu. Isto tako, danas ćemo podržati Proračun u smislu izdvajanja 
financijskih sredstava za Veleučilište. Osobno bi voljela da Istarsko veleučilište čiji smo mi 
osnivači ima još puno novih i drugačijih programa koji će omogućiti našim mladima 
školovanje u Istri i za Istru. Poslovi budućnosti na koje mi možemo utjecati, jer ovim 
strategijama o kojima smo danas govorili itekako znamo što će nam trebati. Hajdemo 
Istarskom veleučilištu dati mogućnost da ima još novih programa. Da bi imao nove 
programe, mora imati kvalitetne ljude i naravno tu je država i Agencija za visoko obrazovanje 
i znanost koja će, ja sam sigurna, podržati sve nove programe. Sretno u novim izazovima.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ vijećniku Bratuliću, izvolite. 

MARIO BRATULIĆ, HDZ ima kratko pitanje, nisam uspio i iščitati u svim Programima i broju 
zaposlenih koliko ima doktora znanosti, kakve znanstvene radove objavljuju, istraživanja i da 
li je to objavljeno u renomiranim časopisima.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE s obzirom da više nema prijavljenih zatvara raspravu i moli 
dekana Koracu da se očituje. 

Dr.sc. DAGLAS KORACA pozdravlja svih i zahvaljuje se svima na postavljenim pitanjima. 
Gospođi Tomaić rado ću odgovoriti na pitanje vezano za tužbu za mobing. Naime, jedna 
djelatnica je prošle godine poslala tužbu za mobing prema tri djelatnika Veleučilišta, mene 
osobno i još dvije kolegice i konkretno kao četvrti optuženik Istarsko veleučilište. Ta optužba 
je odbačena od strane Državnog odvjetništva kao neosnovana, znači nakon provedenih 
ispitnih radnji i saslušanja svjedoka jedne i druge strane. Također, ista djelatnica je istu 
pritužbu poslala Inspekciji rada, Državnom inspektoratu gdje je isto dobiveno Rješenje da se 
dobivena tužba odbacuje kao neosnovana, tako da na Veleučilištu nema mobinga, 
međuljudski odnosi su dobri što u prilog govore i odlični rezultati koje sam Vam prezentirao u 
Izvješću.
Vezano uz pitanje oko dekana Miškovića, dekan Mišković je bio dekan do 2018. godine. 
Nakon niza utvrđenih nepravilnosti i od strane reakreditacije u razdoblju poslovanja 2013. 
godine do 2018. godine, dakle kada je dekan Mišković bio na dužnosti dokazalo se niz 
nepravilnosti i nedostataka, nedovoljan broj nastavnika, nastavnici bez adekvatne stručne 
spreme, studeni koji su upisani, a nisu ni trebali biti upisani tako da je nezahvalno govoriti o 
broju studenata zato što su se u tom razdoblju, rekao bi nezakonito upisivali studenti i sa 
trogodišnjom srednjom školom. Danas to nije slučaj, mi isključivo upisujemo studente sa 
državnom maturom kako Zakon o znanosti u visokom obrazovanju i svi popratni akti i 
uputstva i Agencija za znanost i visoko obrazovanje i Ministarstvo znanosti nalaže. Dakle, 
uspoređivati onaj sustav i novac koji se tada trošio na jedan sustav koji nije bio adekvatan, a 
u prilog tome ide zabrana upisa koja je donesena upravo za to razdoblje, ne možete 
uspoređivati sustav koji nije dobar, koji je protuzakonit s današnjim sustavnom koji sukladno 
svim zakonskim propisima, podzakonskim aktima, naputcima Agencije i Ministarstava 
provodimo mi na Veleučilištu. Danas je Veleučilište znanstvena institucija, imamo dopusnicu 
za rad obavljanja znanstvene djelatnosti u području tehničkih znanosti u šest tema, imamo 
znanstveno istraživački centar, surađujemo sa Plivom na izradi lijekova, s Tehnomontom na 
izradi brodova, s HS produktom, sa svim institutima u zemlji, Ruđer Bošković, Institut za 
poljoprivredu i turizam, fakulteti, sveučilišta u Zagrebu, Osijeku, Rijeci. Tako da uspoređivati 
onaj sustav koji nije bio adekvatan financijski i danas kada ostvarujemo sve norme kvalitete, 
gdje smo otklonili pismo očekivanja. Dakle, 2020. godine ja dolazim kao dekan ustanove 
koja ima zabranu upisa, u roku od 6. mjeseci ispravljamo sve nedostatke, dobivamo potvrdu 
kvalitete, postajemo znanstvena institucija, dobivamo znanstveno istraživački centar, 
proširujemo suradnju, imamo 800 klijenata koji ocjenjuju rad našeg centra sa ocjenom 4,87 
od 5, otvaramo dva nova studijska programa, Menadžment u gastronomiji i kultura hrane 
preddiplomski i Mehatronika diplomski, kao prvi takav studij u Hrvatskoj. Postajemo 4 
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veleučilište u Hrvatskoj od 31 koji je znanstvena ustanova, objavljujemo znanstvene radove 
u renomiranim svjetskim časopisima, Q1, Q2, zapošljavamo dovoljan broj profesora, 
nastavnika, doktora znanosti da osiguramo norme kvalitete. Imamo 9 provedenih projekata, 
9 projekata u pripremi između kojih i obnova zgrada bivše kirurgije i nabavka nove 
laboratorijske opreme koju nitko nema u ovom dijelu Europe gdje ćemo dodatno pojačati 
našu kvalitetu. Ukupna vrijednost investicije je 9,1 milijun eura, osiguravamo 100% 
financiranje svih prihvatljivih troškova iz Fonda pravedne tranzicije. Mislim da je to jedan 
ogroman iskorak za Istarsko veleučilište koji je napravljen u ove samo 4 godine. To je 
rezultat rada svih djelatnika, trenutno nas je 29 od čega 19 u nastavi i našem znanstvenom 
centru, 10 u općim službama i tu zadovoljavamo sve kriterije kvalitete. Sustav tada je bio loš 
i jeftin, zbog toga je dobivena zabrana upisa. Danas je sustav dobar, otklonili smo sve 
nepravilnosti i one u roku od 3 godine što ste pitali. Broj studenata novo upisanih je 
udvostručen u odnosu na prosjek u posljednjih 5 godina tako da su to rezultati koji jesu. 
Kolegi Boljunu isto tako zahvaljujem na pitanju, i navodi da nije ništa sakrio iz odgovora. 
Jednostavno, pozvao sam se na Vaš upit, evo sada ću pročitati, Vi ste se pozvali da Vas ne 
zanimaju osobni podaci trećih osoba, dakle imena firmi gdje je uplaćen novac nego samo da 
navedemo namjenu isplate. Ja sam namjenu isplate naveo, odgovor je poslan sukladno 
Vašim naputcima da izbacimo imena trećih osoba, dakle ugostitelja ili hoteljera kod kojih 
smo bili. Naveli smo namjenu cestarina, reprezentacija. Konkretno, ona reprezentacija od 
7.400,00 kuna odnosi se na svečanu sjednicu Zbora veleučilišta gdje su pozvani djelatnici. 
Imali smo u Zagrebu u HNK-a krajem godine gdje su pozvani djelatnici i ostalih Veleučilišta, 
mi smo s jednim autobusom išli gore i tim ljudima smo platili marendu na Ravnoj Gori tako 
da je to iznos koji je. Što se tiče reprezentacije, što vi uporno pitate u zadnjih 5 godina se 
prosječno troši oko 200 eura mjesečno na reprezentaciju, redovito poslovanje, cestarine, 
hotelski smještaj prilikom službenih putovanja. Vidite da li je tu nešto sporno, ja mislim da 
nije. 
Kolegice Brussich, Veleučilište u ovom trenutku ima 9 provedenih projekata, projekti koji su 
realizirani u ovom mandatu. Ukupne vrijednosti 934 tisuća eura. Iz tih je projekata 
nabavljena napredna senzorika za detekciju zagađenja u moru u luci Raša, mapirali smo 
potencijale izvore pitke vode i detektirali njihovu otpornost na zagađenja, napravili smo 
određene inovacije u mikrobiološkim pročistačima otpadnih voda, konkretno, uzgojili smo 
bakterije koje mogu bez prisustva kisika djelovati što rješava problem onog uljnog zagađenja 
upravo u područjima gdje imamo velike uljare gdje se to odlaže u otpadne vode. Analizirali 
smo niz spomenika kulture za potrebe konzervatora i istraživali smo invazivne vrste u 
priobalju u suradnji s institutom za poljoprivredu i turizam u Poreču te odlazna i dolazna 
mobilnost studenata i nastavnika. Trenutno su dva projekta European Social Fund u prijavi, 
čekamo evaluaciju te trenutno imamo u tijeku 9 projekata ukupne vrijednosti 9,5 milijuna 
eura od čega je jedna upravno ova obnova zgrade i nabava laboratorijske opreme i u sklopu 
tog projekta će se realizirati 22 istraživačko razvojna inovativna projekta s 
gospodarstvenicima iz Istre. Dakle, pomoći ćemo 22 gospodarstvenika u Istri da se razviju 
novi proizvodi, da ojačamo njihovu konkurentnost na globalnom tržištu, da potaknemo 
istraživanje za potrebe našeg gospodarstva, jačamo zapošljavanje, analiziramo rizike klizišta 
u priobalju, izrada interventnih planova, izrađujemo prototip pametnog čistača, čitača 
autobusnih i tramvajskih karata, analize na skenirajućem mikroskopu za potrebe 
poduzetnika. Jedan zanimljiv projekt kojeg izrađuju naši studenti uz donaciju Infobipa i 
Calucema realizira se jedno plovilo koje je unaprijeđeno robotskom opremom, umjetnom 
inteligencijom, automatizacijom kojom će biti samo vozač i koji će čistiti luku ili bilo koji dio 
mora, obale od onečišćenja a koji će sakupljati mikroplastiku. To robot plovilo izrađuju 
studenti Istarskog velelučilišta i Erasmus dolazna i odlazna mobilnost. 
Što se tiče radnog spora koji se vodi, bio je taj jedan. Trenutno imamo, prvo ročište je 
zakazano tek za 1 mjesec. Ista kolegica koja nas je tužila za mobing sada potražuje nekakvu 
štetu po osnovi ranijih optužbi, međutim, pripremno ročište još nije napravljeno. Meni je 
odvjetnik rekao da se to ne kategorizira kao radni spor. Što se tiče doktora znanosti, nemojte 
me sada točno uzeti za riječ od 19 nastavnika, velika većina, mislim da je 15 doktora 
znanosti. Objavljuju znanstvene radove u relevantnim časopisima i zbornicima, pretežno A1 
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ako je znanstveni rad, ako ne onda je stručni rad u renomiranim časopisima. Za detaljniju 
analizu, kolega Bratulić mogu Vam poslati detaljni izvještaj ako smatrate potrebnim.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje dekanu i daje točku na glasanje.
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 25 glasova ZA, 3 PROTIV i 6 
SUZDRŽANIH donosi  

ODLUKU
o prihvaćanju Izvještaja o radu Istarskog veleučilišta – Universita

Istriana di scienze applicate

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje današnju raspravu i daje riječ županu, Borisu 
Miletiću.

ŽUPAN Uvažena gospođo predsjednice, manje od jedne minute dozvolite mi obzirom da 
dolazimo ipak u blagdansko razdoblje, svim vijećnicama i vijećnicima zaželjeti jedan miran, 
sretan Božić, jednu uspješnu i lijepu Novu godinu. 
Le auguro Buon Natale e Felice Anno Nuovo. Grazie mille.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE svako dobro, ogni bene Vama i Vašim obiteljima. 
Nadam se da sada imate malo vremena da se družimo u holu. Hvala. 

Sjednica je završila u 13:10 h. 

Zapisnik vodile:
Manuela Gržinić,
Adeana Fabijančić

Predsjednica
Sandra Ćakić Kuhar



 

Skeniranjem ovog QR koda, sustav 
će vas preusmjeriti na stranice 
izvornika ovog dokumenta, kako 
biste mogli provjeriti njegovu 
autentičnost i vjerodostojnost.
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